CELEBRATED TRIAL OF

|

REV. JOY HAMLET FATRCHILD,

; ‘For the alleged Seduction of Miss Rhoda Davidson,

. (Reported for the Daily Mail.)

This Council met at the 1st Congregation-
al Church, in Exeter, N. H. on V'\E'ednes.:iey1
last, at 1) o'clock, A. M. The Council was]
ca.lled to order by Rev J. French of North/|
Hampmu N. H. and on his motion it was
organized by the choice of Dr. Dana, of New- |
blIrypev’f asuMederator by whom the Coun-
cil was opened with prayer. The Rev. Lu-
ther F. Dimmick was chogen Secribe, and Rev.
R. W. Clark, Assistant Seribe.

The following Churches were represented :

TOGETIER WITH HIS OWN DEFENCE BEFORE THE COUNCIL.

Secon. Pre.:h;,terlen Church of Newbury-
port, 27. Daniel Dana, D. D., Pastor, and
{saac Pe :1rse:1, delegate.

hirch in North Hampton, Rev. Jonathan

Frenci, Pestez, Deacon Samuel Chapman,
delegate,

Churca in East Bradford, Rev. G. B. Per-
v, Pastor, Nithaniel Ladd, Deleﬂ'ate

Soutl‘-. _C hurch in Se.lem, Rev. Brown Em-
erson, . D., Pastor, Deacon Jacob Hood,
delegate

Churely in  Braintree, Rev. Richard S.
Storrs, D, ‘D., Pastor, Charles M. Fogg, dele-
sate.
- Church in' Dedham, Rev. Ebenezer Bur-
gess, Paston.:

North C"mrr-h 11 Newbur; pert, Rev. L. F. |
Dimmi-k, Pastor, John Pearson, delegate.

Rirsi, (hurch ia Concord, N. H., Ren. Syl-
vester Dana, delegate.

Second Church in Nashua, Rev. Austin
Ricliards, Pastor, Deacon’ Daﬂd ‘Baldwin,
delegate.

First Church in Ipswich, Rev. D. F. Kim- ‘unite 1n calling an Ecclesiastical Council, to

ball, Pas L, Deacan Charles Smith, delegate

Chureh in Greenland, Rev. Samuel W.
Clark, pastor.

North Church in Pu;tsmeuth Rev. Rufus
W, Clark, Pastor, .Deacon John Knowlton,
delegate.
" Churc? in Degry. Rev. E. L. Parker, Pas-
tor, Elder John Humphrey, delegate. -

Churci in Durham, Rev. Alvan Tebey,
Pastor, Ebenezer Thﬂmpson delegate.

Chtir? A Rye, Rev.e James F. McEwen,
Pastor, Thomas J. Parsons , delegate.

Chu“m iu Saco, Rev. Samuel Hopkins,
Pastor, William P. Haines, delegate.

Howard street church In Salem, Deacon
Isaac P. Foster, delegate

The Lagier missive sent 10 the different
churches was read.” It is as follows:

M T

room of the First Church ia,Exeter, on' Wed-
nesday, the 24th inst. at 10 é’cleek A, M
to dissolve the Pastoral relations of the Rev.
J. H. Fairchild, to the First' Church in this
place. 'Also to examine certain documents
and evidence which may be presented by a
committee of the Suffolk South Association,
implicating the moral character of Mr Fair-
child, and to act and decide thereon.

Yours in the faith and fellowsh1p of the
Gospel.

E‘teter, July 16th, 1844.,

J. H FAIRB’HILD Pastor,

Janes Oprix, -~ Committee
THOMAS Lev”eeme, -~ of the
James G. PAIGE, Church.

Mr Fairchild was present and sit with his
wife at a table near the pulpit. He request-

Ied permission to have the aid of the Rev. Mr

Phelps of ‘Groton, in the examination of ev-
idence and: papers, and the Council mted to

comply. with his request,
' The subjeéct of the discussion and the char--”_t

ges were now before the Council.

Mr Fairchild hoped as he had sentin a
letter of resignation to the Church, that that
event would take place first, and be now act-
ed upon.

The Council voted that the paper contain-

|ing Mr Fairchild’s resignation, and the action

upon lt’ ShOllld be re&d It was dated Exe-
ter, Jum Mi:‘!ﬁu and the Church voted

aply with' ﬂue request. At the semi-
3 #on the 9th of July, Mr Fair-
child requeete{t a committee to be raised to

dissolve his pasteral relations, and to ex-
amine the documents of the Suffolk South As-
sociatien, and: the Church voted to call such
a Council to dissolve his connection

Mr Fairchild arose and stated that his: let-
ter might, perhaps, strike the members stgﬁnge-
Iy, and he would endeavor to explain Himself. -
He recerved a letter from brother Adams in
relation to some charges which had been
made against him, and requesting him to
write him an answer upon the Subject. - He
preferred seeing him in person, rather than
writing and aeeerdmgly went to see hin at
his house in Boston ; there he heard of the
papers, containing the chargesread. He de-
nied their truth, but did net Know where to
find witnesses to rebut those charges. He
returned home 1n a state of . mind almost bor-

This is to request you, by your Pastor and
delegate to meet in Ceuncil at the lecture-

dering on despair, and hardl
did, He wrote the paper to the Church.—

knew what he_ 3
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He wrote it for thisreason ; he could not dis-|
prove those charges, and he could not bear
the idea of implicating the Church with him,
The affair mentioned took place in another
town and State years ago, and he could not
invelve this Church in any such difficulty|
with him,

The committee composing the Suffolk
South Association, are Rev. Mr Rildel
Chairman, Rev. Edward Beecher, D. D. and
Rev. N. Adams, and it was moved that the
papers of the Association be received from
the committee. Before this question was put
it was suggested by a member that as this
meeting was one of the greatest delicacy and
importance, the Council 'should be held pri-
vate ; he was willing to gratify a public cu-
riosity in any reasonable way, but he thought
the debates were unfit to be listened to in
public. This measure was strenuously urg-
ed by two or three others, from the general
reasons, that understanding the matter wasto
be subjected to a legal investigation, they|
were unwilling that the proceedings of this
Council should clash at all with such a tri-
bunal. Rev. Dr. Burgess of Dedham advo-
cated this point with great zeal.

On the other side it was argued that
no such evil consequences could reasona-
bly be expected to arise, that this was a case
of public importance, many statements false
and injurious had undoubtedly appeared, and
the public demanded a public investigation to
get the truth, and not to throw a cloak over
sin 1f sin 1t be. It was believed to have far
more a bad tendency to keep these matters
concealed than to have them open to the pub-
lic ear, and after some discussion the motion
to shut the doors was negatived by an over-
whelming vote.

The chairman of the committee the Rev.
Mr Riddell, now stated that the committee
appeared before this Council by invitation of
Mr Fairchild and the church, as a committee
of the Suffolk South Association of Boston, for
the purpose of bringing hefore the Council the
charges of immoral character made against Mr
Fairchild, who is a member of the Associa-
tion. This association appointed three gen-
tlemen to inquire into the facts of the case.
After proceeding in their investigation as far
as they could, they made a report to the As-
sociation of the subject before them. Being
informed by a letter from Mr Fairchild that a
Council would be held in Exeter, the Associa-

introduced and be examined amd cross exam-
ined,

3d. That the Rev. Dr. Beecher shouid sum.
up the evidence in the case and bring it be-
fore the Council, in its proper connexion, to
enable them now to act.

Rev. Mr Adams now gave a bnef history
of the affair and how it came to be investigat-
ed. He said that sometime in the Sprigg of
the present year a circular was issued from:
Exeter and scattered in this place and else-
where. It came to his knowledge from Mr-
Fairchild himself, whom he met in Boston,
and 1t was agreed that as the subject referred
te acts of an immoral nature, thev should
be investigated, and the question was how
shall it be done ? 'The charge appeared to be:
an informal and an irrespousible one, and 1t
was thought proper that the inves:iigation
should also be informal. At the reguest of”
Mr Fairchild, six individuals came tsgether
in May, composed of three clergymen, and
three laymen. The investigation was a la-
borious and protracted one, and the result was
that there was nothing in these charges, to
remove our confidence in Mr Fawrchild, as a
christian. It happened that an individual in
whose family Miss Rhoda Davidson had liv-
ed heard that she had become a mother, and
that the reported father was a minister; he
remembered this in conneetion with the char-
ges made against Mr Fairchild, and e com-
municated his thoughts to another, a hirother
of his church. The subject was investizated
by some of the laymen, which resulied ia the:
facts that are to be presented hers. These
facts were embodied in these papers which
were sent to him. The charges were not
known to exist at the time that the fsst in-
vestigation was made by any zentleman
upon the committee of investigation. The pa-
pers being put into his hands, he wrote a let-
ter to Rev. Mr Fairchild stating the substance:
of them, and informed him that he would ev-
idently see that 1t was due to himsel{ and the
committee that he should have an opportuni-
ty to answer. On Monday Mr Fairchuld
came to his house, and the brethren compos-
ing the committee of investigation mat there,,
and those letters were read 1o Mr ¥ We
came to the result that there were three ways
for him to conduct. First, on the supposi-
tion of his guilt we told him if he were guil-
ty the best way would be to confess. Second,
if innocent, to indict the individvuals whom he

tion appointed a committee for the purpose of {thought conspired to injure him, axd bring

laying the fact before the Council. They

were here in obedience to the call, and they

proposed to present the matter in the follow-
ing order.

Ist. To submit a brief statement as to
the manner in which the subject came into
the Suffnlk South Association.

2d. That the charges in their full extent be
stated to the Council, and that witnesses be

!

=

them before a legal tribunal, and thizd, to call
an Ecclesiastical Council.

He came to the conclusion that tha subject
ought to be submitted to the Suffolk South
Association, and in compliance with Qis re-
quest & meeting was called, They apoointed a
comimittee who proceeded toinvestigai2 the case
by examining witnesses, and obtaining certific-
ates of the faets; had had an interview with My
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Fairchild a few weeks since, and it was his
wish that the subject be referred back to the
Association, for the reason, that the alleged
misconduct took place before his connection
with the Church at Exeter. This being the
understanding the witnesses were obtained
and he was informed that he would have an
opportunity of examining them. A letter
was received from him, stating that he had
altered his mind, and that he would prefer an
Ecclesiastical examination, and the commit-
tee after a long examination made the report
tv the Association. Mr Adams stated that

1he committee appeared here as one of Inquiry

as searchers after truth, and to lay before the
Council such a view of the evidence as had
been impressed upon their minds after exam-
ining the witnesses. |

Mr Fairclild here requested Mr Adams to
read his letter that he had referred to in ref-
erence (o changing his mind.

It was read; and stated that Mr Fairchild
had wupon due reflection and consultation,
conciuded that the most proper course would
be to
the Couwkcil, that he might hear the charges
preferred against him, prove his innocence,
and meet his accusers face to face. Mr Adams
pursued the history of the affair; it had been
ascertained that the young female Miss Da-
vidson, had had an illegitimate child, and that
those with whom she had lived had become
involved in the matter. The subject was in-
cidentally discussed in different places, and
on different occasions, and considerable inter-
est in the case arose from the fact, that she

‘had lived in a gentleman’s family who had

acted as her guardian. Mr A. went on to
state how the reputed father became known,
from certain papers that were put into the
hands of the committee by an individual.

‘Mr Fairchildd. Will Mr Adams state to
the Council who put the papers into his
hands 7 |

Mr Adams. The Rev. Mr Aiken, who
stated that he had received them from Deacon
Drake of Phillips’ Church, South Boston.

Mr Riddel here stated some facts in rela-
tion to the early part of the history of the de-
velopments in the case, and what led to them,
and as Deacon Willlam Lovejoy of East Bos-
ton had Been alluded to, he stated that gen-

-tleman’s connection with Rhoda Davidson,

and how he came to take an interest in her
welfare. Deacon Lovejoy stated to him that
he had kunown Rhoda some years ago, that he
was a native of a town adjaaent to the one
where she lived. On a visit there about eight
years ago, he met her mother, and in course
of conversation, she requested him to take the
girl inte his family and bring her up till she
was of age, and wishing to do such a favor,
he consulted his wife, and they concluded to
receive her for an indefinite time, and they
either prought the girl home with them, or

she came into their family to live soon after.
She remained with them about six months,
when they found her another place, and she
left. But they felt an interest in her welfare,
and she occasionally calling to see them, an
acquaintance was kept up. At length she
returned home to Maine, and they lost sight
of her, till there came a report that she was
the mother of an illegitimate child, that it
was not known who the father was, except
that he was a minister. Deacon L. did not
suspect any particular person, till the result
of the investigating committee at South Bos-
toa, and Rev. Mr Phelps gave him a paper im
which it was published.

Knowing where the girl had lived, in a.

conversation with Mr Charles Homer, upon

the subject of Mr Fairchild’s case, he men-
tioned what he thought of it. Mr Homer
went to Deacon Vinton, one of the Deacons
of Phillips’ Church, South Boston, and told
him of the rumor, and the idea that prevailed
that the father of the child was a minister.
Deacon Vinton mentioned it to Deacon Drake.

uest the committee to appear before He knowing that the young woman had lived

'with the Rev. Mr Shaler of Brookline, he

went out to see him and inquire what he
knew about it. He urged Mr Shaler if he
knew where she was to see her, and induce
her to say who the father of her child i1s. He
then spoke of the subsequent interview with
Mr Shaler and the girl,in which she revealed
the name, and her declaration was put In
writing.

Mr Fairchild. Did you not learn that the
girl was a cousin of Mrs Lovejoy ?

Mr Riddel. I don’t remember hearing any
thing of that kind.

Mr Fairchild.

the evidence. |
Mr Riddel now read to the Council the

statement of charges brnught agﬂinst the Rev.
Joy H. Fairchild, which were

That sometime in the summer of 1840, Mr
Fairchild did seduce and have criminal con-
nection with a young woman, by the name of
Rhoda Davidson, of Edgecomb, in Maine,
while she was a domestic in his family, and
from that time till September, 1842, had
criminal connection with her; that she had an
illegitimate child, and that she affirms he is
the father. |

To prove these charges, Mr Riddel stated
that he was now ready to introduce Miss Da-
vidson, her sister, Mrs Mary Easty, and the
Rev Mr Shaler, of Brookline. These wit-
nesses, he remarked, had been examined by
the committee, but he did not think it proper
to use any documentary evidence or papers,
but had brought the witnesses themselves, for
the purpose of giving Mr Fairchild an oppor-
tunity to cross examine them. Before the
witnesses were introduced a discussion arose
as to the course which the council should
adopt in relation to evidence, and the proprie-

That fact will come out in



S Tty L

- ._d:'FJ—\- roat Lk e =

iy

- 'i'nflh Ur Kove
ty of using nothing in the investigation,
‘but good and valid testimony—and the com-
mittee thought that such a course was more
important in this case in consequence of a le-
gal investigation which had taken place in
Boston. Dr Beecher remarked that the Dis-
trict Attorney, Mr Parker, in speaking of the
subject, objected to the general course taken
by Ecclesiastical councils in introducing much
that was not evidence, and had urged upon
him the importance of being cautious how ev-
idence was taken.

Rev. Mr. Emerson remarked that lLie had
heard that the Grand Jury of Suffolk had found
a bill, and his opinion was, if that was the
ease, that the trial before the Civil Court
should precede that of an Ecclesiastical Coun-
cil, as the former had the power of compelling
the attendance of witnesses, and obtaining a
thorough investigation, and he enquired if a
bill of indictment had been found.

‘Dr Beecher remarked that if a bil had
been found the Council ought not to know 1t,
except in an informal way. He could make no
statements that should go before the public;
he had heard at one time that a bill had not
been found, and at another time that one had
been, and he supposed there had.

Rev Mr Adams said that the District Attor-
ney seemed to be disposed to defer the action
of the Grand Jury till after the decision of
the Council, rather than Mr Fairchild shouald
stand before them in the position of a culprit.
& Mr Riddel said the Committee did not in-
tend to introduce any documentary evidence,
except for the purpose of rebutting documen-
tary evidence,

A desultory conversation nuw took place
upon the subject of administering oaths, and
whether an oath could be legally administered.
An appeal was made to Judge Farrar, who
was in the room. He stated that it was no
offence in New Hampshire to administer an
oath in that way, although there was no legal
validity in such an oath, and that 1t would not
subject the party to an indictment for perjury.

Mr Phelps said that the evidence he had
was not strictly legal ; he should produce a
number of affidavits from Maine, that would
show a moral if not a legal bearing.

Mr Fairchild remarked that his evidence,
except in one case, was obtained from profes-
sors of religion, and under oath from Justices
of the Peace.

Mr Adams said he should rejoice at any ev-
idence Mr F. might obtain bearing upon the
truth of the case.

Mr Riddel thought that in order to ensure
confidence in Ecclesiastical Councils, we
should use good and valid testimony.

Mr Fairchild believed he should suffer for the
impression made in relation to the indictment.
It was easy for any one to go before a Grand
Jury and make a statement—an enemy might

T ——
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side was heard. He thought that the indict- -
ment was mentioned to intimidate him and
throw out obstacles in the way,

Mr Beecher stated that Mr Parker sugges-
ted that the Ecclesiastical trial should go on,
and that legal measures be adhered to.

Mr Fairchild remarked that as it was sta-
ted by Mr Riddell how the course marked
out by the Committee in their investigations-
here, and that Dr Beecher was to sum up the-
evidence, he would ask Dr B., if he is to ad-
Jacate that side of the case, and give an opin-
ion.

Dr Beecher replied, that as a member of
the Suffolk Association, and as = member of
the Church of Christ, he should state the
truth, let it cut where it will. It was now
agreed that the witnesses should he examin-
ed and to prevent any correspondence from ta-
king place between them, while one witness
was under examination, the other should be
out of the room.

Dr Burgess again renewed his motion that
'the Council have a secret session. This caus-
‘ed more discussion and waste of time, and
was decided in the negative, almost unani-
mously. -

[The principal witness, Miss Rhoda Da-
vidson, of Edgecomb, Maine, was now called
in. She came in with the wife of the Rev,
Mr Shaler of Brookline, and took the oath
prescribed to her in the name of God, by Mr
Parsons, one of the delegates from Rye, N.
H. Miss Davidson i1s now 22 years of age ;
she 1s in form and features, handsome, with a
face indicative of intelligence, and with man--
ners peculiarly winning. She gave her testi-
'mony very intelligibly, aad with apparent
candor and firmness. Under the circumstan-
ces, considering the number of hours she was.
‘upon the stand and the painful nature of the
case, and the rigid cross-examination, she en-.
dured for the defence and by the Council gen--
erally, her prompt declarations, I must say,.
she was an extraordinary witness. Her ex-
amination commenced at 2 o'clock, P. M.
Wednesday. ]

Rhoda Davidson went to live with the Rev..
Mr Fairchild, at South Boston, in the sum-
mer of 1840 ; his treatment of her for some
time was very kind, until about three months,
' when Mrs Fairchild went on a jJourney into
the country. One evening, he called her in--
to the parlor, and she sat down in a corner of
the room, and the witness went on to state..
He wanted me to give him an account of my
religious belief, experience, &c. [ did so, and
he began to tell me what a good girl I was,
and how glad he was that I had come to live:
with him.  He said that I might have thought
strange that he had always been s0 kind to
me, and that the reason was, that I was much
like a young lady he Joved very much, before
he married his first wife ; that she died and

—

|

4o it, and 1t was well known that only one|that this was the foundagion of his regard for-

§
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me.
for me, said he was very glad I had come into
his family to live ; I said I thought it very
strange thut he should make such demonstra-
tions, being 2 married man, and that if he
were not, I was not good enough to become a
Minister’s wife. At this time I was sitting
on the sofa ; he came up to me, and I think
put his arms around my neck, and kissed me,
and again stated how glad he was that I had
come to his house. After this conversation,
he said that I must not tell it to any one as
it would injure him, and mentioned the cir-
cumstance of another minister who had made
similar remarks, who was ruined. I had con-
siderable confidence in Mr Fairchild and kept
it to myself. It was not long after this be-
fore I got up to retire, he followed me to the
door, and there hugged me pretty tight and
hard ; I weat up to bed and went to sleep,
but had’nt been so long when Mr Fairchild
awoke me; he asked me if I knew my win-
dow was up, and remarked that he thought 1t
imprudent, as it might raix, and he shut it
down, and then he laid down upon the bed
by my side, and told me to lie still, saying
that he would’nt harm me, “you know I
would’nt!” Seon he began to move up the
bed-clothes, said he was cold, and began to
get in the bed ; I then got out, he took hold
of my wrist and held me ; I said, Mr Fair-
child, I don’t think that you are here for any
good purpose ; I don’t recollect his reply, but
he said a good deal, and observed that I ought
to have confidence in him ; I told him that
rather than submit to his desires, I would
rather he would cut my throat; he said I
could’nt think he would do me any harm; he
quoted some passages of scriptures, said that
such a thing was the foundation of affection ;
that it was affection and God had made 1t so!
that there was no lust where there was affec-
tion, that it was right in tke sight of God,
that I was acting against nature, that God
had made me with such inclinations, and that
I ought to consent to any thing that was right
in the sight of God! It was at this time that
he referred to David and Solomon and said
that David had more than one wife, and hLe
asked me 1if I did'nt think that David was a
good man ; he said that God did not frown
upon David until he killed Uriah.

I asked!
_him if God did not say every man should have|

MR. FAIRCHILD. 5
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Mr Fairchild began to profess great love;was disgraceful in the eyes of the world, that

the guilt of a sinful woman in this way shone
in her countenance. He laughed at me and
the next morning he laughed me out of it, and
asked me if I had looked into the glass that
morning. [He tried to make me agree that
when his wife went into the country he should
come to my room once a week, but I made no
such agreement.| About a week after Mrs F.
returned home, I had some disagreement with
her, and I told him in his study, that I thought
I could not stay; he told me to go up stairs
and pray over it, and I would think different-
ly ; he mentioned that I must not mind
what his wife said ; that she was at times
a very amiable woman and I should like
her. *
I staid with him about 2 vear ; Mrs Fair-
child was about going” on anotber journey,
and she was anxious that I should come
back and live with her again ; I went away
to learn a trade, but previous to my going
to a place I thought 1t proper to get a re-
commeudation, and I went to Mr Fairchild
and he gave me a good one. Afterwards I
gave up learning a trade and went to Brook-
line to live at Mr Dyer’s, and then with' Mrs
Sokes. Subsequent to this I promised to re-
turn to Mr Fairchild’s and stay until thay got
a girl ; I staid with him six or seven waeks,
and I asked him to get another girl, that I
must go, and at length he went to Boston ‘and
brought one home ; I don’t recollect at what
time this was. :

| The witness then went on to state that af-
ter leaving Mr Fairchild’s' she went to live

at her cousin’s in Porter street, from there to -

another eousin’s in West Centre street, where
she remained about three weeks; then she
got a place with a Mrs Wood but left on ac-
count of understanding she was bad pay, then
she went back to her cousin’s in Centre street
and there remained till she got a place to
live in the family of Dr Chapin in East Abing-
ton.] A few days before the 12th January,
I made a call at Mr Fairchild’s house to see
the family ; Mrs F. had gone away, and
there was no one in the house but Mr Fair-
child into the country; Mr Fairchild came to
the door and asked me into the study, and he
talked a little while upon general matters,
and expressed himself as being glad to see
me. He took of my bonnet aand shawland

bhis own wife ; he said God did not say so, it{then began to do some mmproper things; I
was Paul ; he talked to me some more upon|had made up my mind that he should not do

this subject. A
consent to his wishes or seream : but I did’nt

want to scream for fear of exposing him and
ruining his family ; I had great confidence in
him, and always supposed that he was a good
man, and I did’nt wish to expose him if his
words were strictly true. his object that
night was accomplished ; I wept a great deal
after this, and he staid in'the room about an

At length I was compelled to|any thing improper with me, if I had the

power to resist him; I got up and was going
down stairs, my feelings overcame me and I
burst into tears; I thought I would not go
into the street in that way as people might
think I had done something improper; My
Fairchild came down and persuaded me to go.
back to his study; I did so,and he succeeded.
in accomplishing his desires; I told him that

hour trying to console me ; I told him that it|it was the last time he should do so, the last

N
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« time he should ever have his will over me,and [me, and I got it out and opened it, and upon
it was. I went to live with Dr Chapin in |reading the first few lines I knew who it came
FEast Abington,and was there till sometime in |{from ; at the bottom of the letter it said
April, I came back to Boston aad went to Mr|“burn this immediately.” Ididso. Thelet-
Jonathan Hoyt's, and afterwards to Rev. Mr|ter was from Mr Fairchild, and the substance

Waterston’s in Temple street; I was not very
~well, and made known my complaint to my
sister and Mrs Hoyt; she said if I were mar-

of it was, that what I feared was the matter of
me was not the case ; he wished me to keep
the secret and to take my medicines as usual.

ried she could think directly what ailed me;{On the middle of Summer, while I was at
my sister asked me if I had had any inter- | home, I received anotber letter from Mr F.,

course with the other sex, I told her I had,
‘and with a married man and of high stand-
ing, but I didn’t wish to tell her the name; I
told her, however, who it was, and she told

me to go to him, and say that if he did’nt get

the purport of it was the same as the preced-
ing one ; I also burnt this, in compliance with
his request. The child was born on tne 8th
Sept., 1842. |
Before the birth of my child, my father,who

me out'of the difficulty I would expose him;|had gone a-fishing, returned home ; he ques-
I took the hourly and went to South Boston: {tioned me as to who was the father of the
I saw Mr Fairchild at his house; I represent-jchild ; I did not tell him directly it was. Mr.
ed my case to him, and talked to him plainly | Fairchild, but talked to him in a way that I
upon the subject; he told me not to talk so|thought he could understand, without violat-
loud, and said his wife was in the study and|ing the oath I had taken never to reveal it.

would bear; he told me to go out as soon as
possible, go to the old Bridge, and be would

overtake me; I went accordingly and he met |

me; he asked me what I meant by saying
what I did? I told huin my fears; he re-
plied that “you know I would not do such a
thing ¥

After some other conversation he offered to
give me §200 if 1 would say nothing more
about the matter. I told him that my sister
k;:ew of it, and he would have to satisfy her
also.
money. Mr F, said, “I’ll tell you what I’ll
do, 1f you’ll meet me at 1-4 before 8 o’clock,
this evening, at Psrk street Mall, I wiil be
there.” I agreed to it, and went to Mrs
Hoyt’s where I saw my sister, and told her
what I had done. She consented to go with
me and meet him. At the time we went
down Park street and there saw Mr Fairchild
waiting for us, we walked to the great tree on
the common and up the rising ground, and
there Mr Fairchild gave my sister $100; he
told me that I had better go home; I said

I didn't mean exactly in the way of]|

He could not believe Mr. F. was the father,
because he had heard of his being such a
fine man, and also a christian ; he went to
Boston about it, and saw Mr. F. I returned
to Boston on the 1st of September, 1843, and
went to my sister’s.  [The witness now told
where she had lived until she went to laive at
Taunton, where Rev Mr Shaler called to see
her, and communicated to her what was said
about her having an illegitimate child, and as
she had lived at his house and Mr Fairchild’s,
that suspicion rested between himself and Mr
F., and advised her to divulge the name of
her seducer and the father of her cluld. } - Mr
Shaler urged me to tell who 1t was, and told
me if I would divulge the secret, he woukd
stand between me and all harm. T told him
that I wanted to see my sister first upon the
subject, and get her advice. I did so, and
she told me that she did’nt think of giving
me advice, but told me to act my own pleas-
ure. That night I returned to Boston, in the
cars, in company with Mr. S., and told him

who was the father of the child. I never re-

how can I go home, and not let Mr Water- |ceived $90 from Mr. Fairchild ; my father

ston know it, and besides he knows that I
bave not got any money. Mr Fairchild said
I can give the money to your sister and she

can give it to you, and you can tell Mr Wat- |

erston that your sister let you have the mon-
ey. Before Mr Fairchild handed my sister
the money be said, “you solemnly swear be-
fore God that you will never divulge this!”
- and he remarked that I must never reveal it,
ifor if I did it would ruin him for the minis-
try, and deprive him of the means of doing
any thing more for me. At that time I un-

wrote to me last fall and informed me that he
had received only 825 from him.
[Here the witness said she had finished ber

narrative.  Rev Mr Riddel now examined
her interrogatively. ]

Question. Were you a member of the Bap-
tist church at the time yon went to live with
Mr Fairchild?

Ans. I was a Calvinist Baptist at Brook-
line.

Ques. You spoke of Mr Fairchild’s show-
ing you some favors ; can you specify any of
them?

- 890 every fall to my father, and give my sis-
ter 810 a year to keep the secret. About a|
week after this, on Saturday, I went home in
the John W. Richmond, and the next day be-
ing Sunday I went to church; I understood
that there was a letter in the Post Office for!

Ans. Sometimes when I wanted to go to
Boston he would give me a ticket in the holur-
ly, and whenever there was anything wanting
about the house, he was very good 1n getting
it, : _

Ques. You remarke& £hat You-had confi-
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dence in Mr Fairchild, and did not think that|your behaviour towards him before his wife?
he had any improper designs ; do you know| Ans. He did, he told me always to be very
what reasons you had for this cenfidence, &c?|{careful lest I should excite her suspicions.
~ Ans. I always supposed he was achristian| Q. Did you ever think she was suspicious?
—that he would live up to what he preached,| Ans. I think not.
and would know and act up to what was right| Q. Yon say he generally came in Saturday
in the sight of God. nights ; did it ever occur on other nights?
Q. When Mr Fairchild came into your{ Ans. I do not recollect.
room that night, and spoke to you about the! Q. While you were living with Nim a sec-
window being open, was he dressed or un-|ond time, cdid he repeat his solicitations?
dressed? Ans. He did. |
Ans. He had on his night clothes. Q. Were there inducements made with
Q. Yon spoke of his solicitations to you at|these solicitations? 5 VR
that time and others ; did you make objec-| Ans. There were.
 tions?* iy Q. Did he ever say to you that you were
Ans. I always did. resisting your tature?
Q Were there efforts made to persuade| ' Ans. He did.
you? - Q. Did he or did he not say you were
~Ans. There always were. more particular than other people?
Q. Were there, or not, assurances made| Ans. He did.
-that. they would not be repeated? i Q. Did he ever say he felt more respéct
Ans. There were, unless I was willing.  |for you because you kept yourself so pure?
Q. Did you consider the resistance you| Ans. He has so stated.
made would secure you from his approaches,| Q. After you became sick when you went
or was there violence used? to Abington, did you take any means to res-
Ans. There never was violence used, tho’|tore your health?
I never was willing, Ans. I did.
Q. What were the ccnsiderations used to} Q. Did you take any medicine ?
prevail upon you. Ans. 1 did.
Ans. He overcame me with persuasions,{ Q Of whom did you obtain it?
and had said that he did’nt think that there| Ans. Of Dr. Chapin., After I returned
was a female member of the church but would {to Boston I went to Mrs Wheeler’s, a female
think it an . honor. Physician, but Mrs Waterston found out that
Q. Was there anything said about love? |I was sick, and advised me to go to Dr. Chan-
Ans., There was a great deal, and aboutning.
affection, and that there was a great differ-| Q. What arguments did Mr. Fairchild use

——

—_— o m

ence between true love and lust. _ to induce you to keep the secret”?
Q. Did you ever suggest any fear that you! Ans He said for the sake of his wife and
might become a mother? family, and for the cause of religion, it ought
Ans. I did. to be Kept a secret.
Q What was, his reply? Q. Did you hear him admit to your sister

Ans. He gave me a reason—a plain one,{on the common that he had had intercourse
and one that I do not wish to mention ; ano-|with you?
ther was that he had been married so long,| Ans. I did.
and had so small a family, as an argument| Q. Do ynu recollect of his saying to lier
that he understood such things and knew how|that what you had told her about the aflaic
to prevent it. was true?

Q. Can you not convey to the Council some| I do.
idea of the first reason he gave you that you| Q. Did Mr. Fairchild during that interview
would not become a mother by him ? on the common charge you with accusing him

Ans. I cannot very well, but there is alfalsely?
passage in the scriptures that will explain it.] Ans. He did net.

Q. How frequently did these illicit connec-| Q. Did he make such a statement to your
tions take place? sister?

Ans.  As often as once a fortnight. | Avs. He did not.

Q. Did you never take means o avoid him?| Q. Were any of your family aware of your

Ans. Idid, I noticed that he came to mylreceiving such a letter as was sent to you at
bed on Saturday nights, and when I was not]Edgecomb immediately after you went home?

very tired I sat up very late. _ : Ans. My younger sister knew of it.
Q. You say he chose Saturday nights, did| Q. Did your father or mother know of it?
he or not give you a reason for so doing? Ans. Ithink they did not. My father had

Ans. He did, he told me that his w:ifa formerly said in his family that if one of hjs
would think he was in his study prepanng|daughters came home in such a situation he.
his sermon for the Sab}mh. f}wwld disown her. I don’t think at first that

Q. Did he ever caution you to be careful of| he suspected my situation, though he told me-
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after that he did, when I first went home.
I never told my father or sister as to the num-
ber of times Mr. Fairchild had illicit inter-
course with me,

Q. I wish to ask you a very important
question, and I desire that you would give a
decisive answer. Have yon ever had connec-
tion with any other man?

Ans. I never have.

Q. Was there any person who paid ad-

principle ; might have said that Mr H. was
an improper man ; do not recollect on what
condition I agreed to go back to live with you,
but you know very well what I said about
going back again, and you recollect what yox
told me the last time I came ; I hired with
you 6 or 7 weeks.

Q. Didnt Icall you up into my study
one day after your abusive treatment to my
wife, and say, Rhoda, leave my house imme-

dresses {o you at the time you were living|diately ?

with Mr. Fairchild?

Ans. There was not.

Q. Was there, previous to your being there? |

Ans. There was.

. And who was 1t?

Ans. It was Mr. John S, Ellis ; after I went |
to live with Mr. Fairchild, the attentions of
Mr. Ellis were not continued, as he only came
there once while I was there. The reason
why Mr. Ellis ceased to pay attentions to me
was because he was not a professor of religion,
I was advised on this account to discontinudh
his addresses.

Mrs Shaler came to see me, after I return- |
ed to Boston, to mquire in reference to the ru-
mors she had heard respecting me ; said she
had heard reports from the eastward, and she
wanted to be satisfied of the fact. I have never
denied that Mr, F. was the (ather of my child.
I recollect of Mrs Shaler urging me to tell
who was the father, when she informed me
that I had been excommunicated from the
Chureh, I told her the father was an ortho-
dox professor. The witness here mentioned
the different places where she had lived prior
to her going to Rev. Mr, Fairchild’s, and said
her only motive for changing was to suit her-
self betier.

Cross EXAMINATION.

[The examination now being finished, the
witness who had been sitting on the left of
the pulpit, was requested to remove her seat
to the right hand. She did so, and was
brought face to face to Mr Fairchild. The
followinz is the substance of the cross-exam- |
ination, which was elicited by interrogatories.
The cross-examination was conducted by Mr
Fairchild. ]

I lodzed in the attic story, the window was
in the skylight; you had to pass the bed to
get to it ; I didn’t scream when you laia upon
the bed, but I have wished since that I had ;
the reason that I did not, was because I had
too much respeet for you aad your character.

Mr Fairchild—What, a good virtuous girl,
and not scream. e e

I have given -y reasons; I might have|
said that John S. Ellis intended to marry
me ; I have never denied .that he kept com.-
pany with me ; I never said any thing dereg-
atory to the character of my sister ; I never
called her an 1mproper person ; might have
said that she believed in any thing, and might

bave gaid that she was void of religious

Ans I cdon’t recollect of your ever telling

| me to leave your house..

I don’t recollect how many times I called
at your house after I left Abington, but think
I was in the habit of coming often ; have said
chat I thought it was December when I call-
ed to see you, just before I went to Abington,
and went into your study.

By Mr Phelps—Did ‘you not feel afraid to
go up into Mr Fairchild’s study, alone with
him ?

Ans. I did’nt feel afraid of the man, for I
always had my own way. ‘

By Mr Fairchild—Did Mrs Chapin ever
say to you when you applied to her for medi-
cine, that if you were a married woman, she
should know what ailed you ?

Ans. I don’t recollect of ever having ap-
plied to her for medicines.

Q. Did you ever say that I once told you
when my wife had gone her Journey that I
hoped some accident would happen to the
cars, and hoped that my wife would be killed
but the children saved.

Ans. My impression was that you said
you hoped that some accident would happen
and your wife destroyed, but the lives of your
children spared.

By Rheda Davidson (the witness.) Do
you recollect of your saying that if yoar wife
were out of the way, you would get a house-
keeper, and give me an education ?

Mr Fairchild—I am not on the stand as a
witness.

I never told any one that I was the sister
of Mrs Turnbull ; said that Mr Turnbull mar-
ried my sister to her husband, and I recollect
of Mrs Matthews asking me if Mrs Turnbull
was my sister, and I told her no ; recollect of
your giving my sister $100 on Boston Com-
mon ; the condition was that I should keep
it a secret, and you told my sister that if 1
was in the way 1 stated, you would see me
out of 1t.

Question by the witness—Do you not re-
collect of saying that you would send me the
money, if you had to take it out of your own
tea and coffee ? :

Mr Fairchildl—My recolleetion does not
serve me there ; do you recollect of my ma-
king a solemn declaration to your sister, that
1 was not guilty, but agreed to comply with
your wishes to preserve my charaeter, and for
the welfare of the Church.
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Ans. 1 do not recollect of your sajing
anything of the kitdj ou never denied it,
but seemed to think it couid’nt be the case.

My motive in destroying those letfers you
sent to me, was to keep my promise and to
save you from harm. The substance of those
letters was that it could'nt be the case, and
advising me to take my medicines. «

@ Did’nt they say that the money was
obtained from me by false pretences; that 1
denied it at the time, denied it now, and should
continue to demy it till I died; that 1 had
rather die thah have such an accusation from
a female, when 1 had never had any thing to
say to her, and that I gave the money to
save my character,

Ans. I recollect of your once saying that
you had rather have given all you had in the
world, than to have had my sister, a third
person Know of it.

After answering this question the witness
turned to Mr Fairchild, and asked with great
emphasis : “Do you mean to deny that you
ever had criminal intercourse with me 7"

Ir. Fairchild. I do most distinetly..

Witness. - I know that you Have mo appar-
ent accountebility to.a Supreme’ Being.

Mr Fairchild, Mr Moderator, I ciaim pro-
tection from vou.

Witnees. I may have overstepped the
bounds of propricty, and I hope to be ex-
cused, ,

Question. What did you say to Mrs F. a-
bout a voung man, a Phrenologist, who walk-
ed home with you, and examined your head.

Ans. He told me that I was none too
careful.

Q. Don’'t you recollect that you said he
told you about a particular organ, and told
you that organ was wonder{ully developed.

Ans. I do not recollect much about it.

I never sajid Mr Shaler paid my tuition at
school; have said that they were in the habit
of introducing me to their company; I never
said I had criminal intercourse with you for|?
two years; I might have told my sister that I
only had connection with you but once; I
did’nt want to tell her how bad it was; I have
teld a great many that you overpowered me
and almost forced me; I told Mr Shaler when
I came to Boston with him, who the father of
the child wis; he came to see me at Taunton
upon the subject; he said the suspicion rested
on some minister ' with whom I had lived,|
and he was implicated, and that was one in-
ducement he made for me to tell; there was|
no inducement held out to expose you except
to tell who was the father of the child.

Q. Have you ever said that you were afraid
to meet my f{riends, or me, for fear that ]
should kill you.

Aus. 1 thiuk you wauld kill me if you
should meet me alone,

e

T

| birth ot the child.

Q. Have you ever sald you were efraid to
meet my friends? . |
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Ans. Ibavesaid I should be afraid to meet
uny one of your accomplices, who might kill
me, if you did not.

Q. Have you ever seen any thing to lead
yvou to this belief

Ans. I think you would be glad if I were
out of the way.

Q. Did you not refuse to see my friends in

order to gratify those who were unfriendly
to me.
Ans. I did not.

In answer to Mr Phelps—Mr Fairchild
agreed to pay $200 if I would keep the se-
cret, but when he found my sister knew it a
d1ﬂ‘erent arrangement was made, he was to
give me $100, and $90 a year to myself, and
my sister $10 to keep the secret.

I don’t think I’'ve ever conversed with
Deacon Drake since I've revealed this ; Ifirst
made known te my father who was the fath-
er of my child about a fortnight before the
I don’t know how that
letter of Mr Fairchild’s 'which wassaved hap-
pened to be published ; I gave it to Mr Sha-
ler, and I don’t know what he did with it.—
Among the motives held out by Mr Shaler for
me to disclose who was the father of. the
child was, that it was reported its father was
a minister, and he said, “you know I’m an in-
nocent man and its rather hard for me to bear
suspicion,” and said also peop.e suspect Mr
F'., and they’ll take him up on suspicion, and
that I should have to go to the Police Court
and swear to it, and it wuuld be better for me
to disclose at once. The witness was asked
whether she meant to say that she tHought it

‘was right that Mr Fairchild should do as he

did ; she replied that she thought Mr F. was
a good man, and that his knowledge being
greater than hers, she felt a sort of confidence
in him ;. I suppose I could have secured my-
self against his approaches if 1 had told him
[ should expose him. Mrs F. treated me
generally the same at both times I lived at
the house ; the only difference [ had with her
was 1n reiatmn to work done in the house ;
Mrs F'. once told me or gave me to under-
stand that if her husband was like some men
in the world she would’nt live with him; this
was said at the time that I supposed Mrs F.
wanted to get something {from me about her
husband.

By the Committee, Mr Riddel. The wit-
ness was questioned as to what she said rela-
tive to her fears about Mr F. either by him-
self or through an accomplice to take her life.
She said that she began to have these fears
when Mr F. came to the city, and she heard
from Mr Howe that he was gomg tu Court
about it ; and I thought if he could get rid of
me it would end the matter: I do not know
that my fears were increased by Mr F.'s act
upon himself ; 1 never told my father th:lY he

ihad connentwn with me but once.
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By Mr Fairchild.

“one that it was sixty times ?

Ans. I never did.

Q. Nor s'xty-two times ?

Ans. I never said any number.

I found Mr F ’s a good place to live in
during the first part of the time ; I never said

it was the best place I ever lived at; [ saidit

was a convenient place about doing the work;
I think that my sister told Mr F. on the com-
mon that she could. kegp,the secret without
the 810 a year. The upderstanding was that
the money Was to b, gul af the secret was
kept be it hpng&& or sh 1eT.

The witness was, mterwgated as to what
she meant by s ving th"lt had unlimited
confidence in & %m}u‘,&i and way she did
not resist him, nﬂ suffered him to
to do what she had «md Jie*had done, &e.;
she stated at length ber feelifids -at- the time,
her state of mind, &ec.; sanf When she ﬁrst
went to live with Mr ﬁ ‘sfte’ did not enjoy re-
ligion, that stie “alway “s'!t_p osed he was a
christian mam. ﬂl&.f. afte ‘Iua. cgmduct. her con-
science ‘would often € h&was to what she

had done, ;Hﬂ' she woul "*fu..w My F.'s and|
el him Yér ‘comph

l’ms.,, °I=§e \'bﬂﬂld then reas-
on with her ; ria-fer"ﬁ‘tr ia tlie Bible ; said it
was not 'wrong, ankd Jed her to believe he
would not de* Wrong" ‘still her conscience
would smite her, and. t&en there would be a
conflict between Hior’ mm feelings of right and'!
wrong, and this’ é\cxta‘tuhu wrougit upon her|
nervesmd mg er: {1*mahle it was noticed
" ghe *suppuced it was occas-
1oned by &éap}’iﬂmtrmﬂt in love, and witness
suffered her to " ielieve: this,” rather than ex-
pose hef hustand;’ “gird “rudn him. T under-

sfood'fmm what Mr Shaler said to me about

declufing who 'was the fathier of the child,

.-thtf.he would protect me from all harm.

By Mr Phejps.’ 1 had les$ tlljﬂ}’ment of
religion aft,mm)ntercﬂurbe with Me F, than
befnre the s'eér‘ét that T was keeving ttnuhled

{of the child was

MR. FAIRCHILD.

Did you ever tell any|mother never asked her about it, and when

she told her,’she never asked who the father
[Upon this peint many
questions were asked by the Council why her
mother was not more solicitous upon the sub-
ject of a daughter’s ruin.] I think I conver-
sed with my sister last night upon the subject
of my testimony. 1 told her wat I said upon
the common.

B}r Rev. Mr Perry. I did not give per-
mission to Mr Shaler to have the letter pub-
lished. I never remonstrated with him upon
its being published. I did not see any im-
propriety in its being published. I do not
know whether my expenses are borne here by
Mr Easty or by the commattee of the Suffolk
South Association. I have received no clothes
or consideration that I should be recompen-
sed. I have had an intimation from Mr Sha-
ler, that if I revealed the truth, I should not
suffer. - Mr Shaler told me I had friends who
would not see me suffer.

B}f Mr Emmerson. 1 have had no encour-
agemen from any particular .person that I
should ‘receive encouragement and support, if
I would go forward in this matter ; the only
person from whom I had encouragement was
from Mr Shaler.

Mr Shaler only said the amount I forfeited
in disclosing would be made up by my friends
he thought. The arrangement made with me
by Mr Fairchild . for t‘1e paymeént of money
was not definite, but I understood that the
arrangement made with my father, was for
seven years. SR

By Mr Perry. I-have never heawl any
one say 1n South Boston that'if there was
money enough they would have Mr Fairchild
put out of the ministry ;' ’they wanted .me to
reveal because it would throw light on the

subject.and cause people not to think so hard

of the Deacons of the Church at South® Bos-

ton—who were suspicious of Mr Fairchild

upn'ﬁ some other- affairs,

1 never told any one thatI loved: Mr|; - Some questions were asked about who bore

Jnhn 8. Ellis atdently, nor do I recollect of! thie: expenses of the witness here, who
saving that I'eéuld'nt love him morve if I were? for her ticket, &e.

married to kin: I might have said so. I
was 22 y’eﬂrﬁ' n'ld the 2d day of last Dec. .1
have 1weo h‘rother&, Loth younger than myself.

[Thé witness was closely interrogated as to
the reason Mr F. gave for say ing that there was
no-danger of bis placing her in the situation
that she afterwards supposed she was in,

- The witness objected to answering the

‘question -on the ground that she could not do
- so delicately, but said there was a passage in

the Old Testament that would explain her

<~ meaning. She afterward stated that he said

paid
Mr Ridd.ol said it would
save trouble if he should here state, that he
had pald the Railroad tickets of the witness,
her sister, and her sister’s husband, who had
been induced to accompany her, at consldera-
ble sacrifice in his business.

Rev. Mr Adains, stated that he felt it his
duty to add, that if Mr Fairchild was'an in-

‘nocent man, there Wwas a most- cunning con-
spiracy to ruin his character, and the Suffolk
Association, were determined to spare no
money in order that the whole matter be sift-
ed to the bottom and that was the reason why

* " his intercourse with her would result in no|the committee had assumed the TBSP‘}BSIblh'-Y

~danger, because he took a proper care.

The |1

- ‘witness was asked why she had'nt revealed

the fact to her mother as to her situation, be-|

fore che told her father of it, as it would be
natural for her to do. She rephed that her

in this matter.

Rev. Mr Emerson remarked that it was
on the ground of a supposed comspiracy, that
he had asked maesy questions, that might be

supposed to be irrefevant,
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Q. By Rev. Mr Clark. The child is 2
years old. I think she bears a resemblance
to Mr Fairchild. I have heard people say
she resembled others. I have a cousin who
said she thought the child resembled Dr.Cha-
pin some,

Q. By Rev. Mr Toby. I have been sum-
moned before the Grand Jury to testify in re-
lation to this affair.

By a member of the Council. I never
supposed my father would ask me who was
the father of my child when I agreed to keep
it a socret. I thought he would at once dis-
awh me on discovering the fact to him ; my
reason for this was upon something he said
some .years ago that he would disown a
daughter, under such circumstances.

By Mr Fairchild. I don't remember that
I ever positively told my father that you were
the father of tlie child.

Mrs Mary Easty,-gistet of Rhoda David-
son, was called. Before examining this wit-
ness, Mr Fairchild. requested permission to
have the aid of a legal gentleman to cross-
examine the witness, He had suffered much
he said, in consequence of the loss of such
aid, 1n the singular course which had been
pursued in this examination. Rev Mr Phelps
remarked that he had been requested by Mr
Fairchild, while visiting Exeter about a- fort-
night since, to aid him in Jooking over his pa-
pers, and tak'ng notes, but it was not expect-
ed that he should be known-at all -in public,
as Mr F. was to perform all the speaking.
The committee expressed no objection to a
gentleman being selected by Mr Fairchild to|
aid him in getting out the truth, as that was
the object of the Council. The only objec-
tion was that if the impression should go a-
broed that a lawyer was ealled in to aid in
the examination it might be unfavorable.

‘On-the other side it was argued that the
reque;t was.made for a counsellor, not in his

capacity as such, but as a lawyer,a man
skalled in n-e:urchmrr out the truth. |

After sume dflacussmn a pmp{}anmn was
-made hy.«-Rﬁ: Mr Kimball that any party in-
_ terested in t.fus investigation now going on,
 be allﬂ}wd to ‘have lezal counsel in the ex-
aminaon of w1tnesses, and Mr J ames Bell of
Exeter, was admitted on the part of Mr Fair-
child to examine witnesses. ,

But some objection being still urged by the

committee, to the admission of a lawyer on|

one 3idg only the request. was withdrawn by
- “Mr Fairchild, and the vote wes reeonsidered.
Mrs Mary Easty, (swte;; of . Rhoda David-
son) Was m(w ca}iea a‘l:-KL swaxu‘ The atten-
tion of the witness was-called as to her inter-
view with Rev. Mr Fairchild and her sister
on the Common. She said that in the Spring
of 1842 she returned from New York; saw
her sister soon after her return from Abm -
ton; she complained to her of ler heall.h
said she was taking medicine from Dr Chan-

--—Ih-—
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ning; I told her if she was a married woman,
[ should think she was in difierent circumstan-
ces than what she said she was. She atlength
told me she had had intercourse with a man,
and one of high standing, but did’nt tell who
it was; but after persuasion, she told me it
was Mr Fairchild; I then told her to go to
him and see what was to be done; I gave her
ithe money to go to South Boston, and she
went there as she told me; she told me what
she said to Mr Fairchild about her fears of
what ailed her, and that he agreed 10 meet
her at the old Bridge, and that on his meet-
ing her he agreed to give her $200 if she:
woulid go home and say nothing more about
it; she told him that I knew of it and that
she wouldn’t take the money till she saw me,

and he proposed to meet me and my sister on
the Common at 8 o’clock that evening. We
went to Park street that evening, and there
saw Mr Fairchild; he shook hands with me
and said he was sorry to meet me on such an -
occasion, and he went on to state how Rhoda -
came to his house and that during his wife's
absence he had eriminal intercourse with her,
that the devil had tempted him, but he hoped
God would forgive him, and that his dear
wife would forgive him, and that I would for-
'give him. I told him I theught both were to
blame, but that he, as a professor of religion
was the most to blaine, that he should have
seen that she was kept from harm. He said
if she were in that situation, he would give
her a 8100 if she would go home, and she and
[ would keep it a secret and he would con-
tinue to do all in his power for her if he had
to take it out of his own tea and coflfee —
Rhoda remarked that Mrand Mrs Wat erston,
where she lived, knew she had no money
and that they knew I had no money, and
where would they think I got money to go
home with; he said I can give this money to
your sister, she can give it to you, and you
can say your sister gave it to you without
telling any lie. ~ Mr F. wished them to bind
me to a secret by giving me 810 a year; [
told him it was not for the moeney, but the
good of my sister I wished, he then took the
money and counted it in $J bills, and there
was $100; I then returned with my sister to
Mr Waterston’s house; I called on my sister
the next morning and told her I was going o
Billerica that afternoon, and told her she must
go home, and do the bhest that she could; [
never heard any more from her til] the sum-
mmer, when I received a letter in which she
said Mr Fairchild was the father of her child;

I heard next from her 1n Oc¢tober when my
father came to Billerica, and teld me that
Rhoda had a daughter, that Mr Fairchild was
the father, and that he was going to South
Boston to meet him; that he didn't wish to
go himself for fear of exciting suspicion and
he wanted me to go; I went to see Mr Fair.
child the next day at h's house; I went 1ato

|
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the parlor; he asked me how it was with
Rhoda; I told him Rhoda had adaughter; he
then asked me to go up into his study; he
then said “I am not the father of that child.”
I then said Mr Fairchild you have once ad-
mitted to me that you have had intercourse
with her; I said what is to be done; my fath-
er is here to meet you, and has said if you
don’t do what is right about it, he will fetch
Rhoda to Boston, and she should swear the
child on you. He then took out his pocket-
book and gave me 85, and asked where my
father was, and said I will meet your father
at 11 o’clock at the Post Office; I said he
wanted to go out of town before that, and he
agreed to meet him on the old Bridge in half
an hour; I told my father what Mr F. had
said: Mr F. met us as he agreed to; when we
were all together, he asked me if I would not
go somewhere while he and my father had
some conversation,and he would meet me
with my father on the Common.

I told'him [ should not tell any one my
business, and told him I wouid meet them on
the Common at the time he appointed : went
to my cousin’s till the time arrived, and then
met Mr F. near Beacon street mall ; we walk-
ed down to Tremont mall together, and there
we met my father ; they said nothing about
what they had talked about, but that it was
agreed to keep it a secret, and Mr F. wanted
to bind me by an oath to God and man that I
would keep it a secret, and I agreed to do so;
I bave never speken to Mr F. since upon the
IEUh‘iGEI.

Cross-examined by Mr Fairchild—The con-
dition thai you agreed to give the money was,
that you had had intercourse with her, and
that it should be kept a secret ; you gave her
810€ ; it appears to me that you gave me a
8J bill at that time, and I think agreed to
give me $10 a year ; I first told my husband
that Rhoda had accused you of being the fa-
ther of her child 11 the spring when he came
from New York: she said that the conversa-
tion between you and her took place in your
study ; I never said it was in the entry ; she
told me she had been forced and over-per-
suaded by you ; you did not give my father
any money 1n my presence ; think I heard
you say to my father thatyon would give him
850 a year, for seven years, and think you
gave him 850 then; no inducements were
made to me disclose the matter.

Q. What effect did it have on your mind,
when you heard of my attempt on my life ?

Ans. I always wished vou to live and re-
pent of your evil deeds ; it had no other ef-
fect upon my mind. (The witness said she
was sick at the time.) [ made my mother a
visit last summer, and was gene about four
weeks'; you gave to me the money, that 1
gave Rhoda en the Common ; when I found
Rhoda was in the situation she was, I guess-
ed two persons, Mr Shaler and Mr Fairchild ;
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I had no reason of guessing these two only
because Rhoda said that it was a man in high
standing, and a professor; when I mentioned
Mr Shaler, she cleared hiin at once, but when
I said Mr Fairchild, she stammered, and I
was convinced ; she always placed a great
deal of confidence in a minister, and I always
told her if a minister should attempt to cut
her throat, I believed she’d let him do so:
my sister gave me $10 out of the $100 given
her by Mr Fairchild ; I might have sail to
her that she might give me some of it; in
June 1842, while 1 was residing in Billerica,
[ received a letter from my sister; destroyed
it ; think it very likely that I told Mr Fair-
child on the Common that I would keep it a
secret ; live at South Boston, and was at
home last Tuesday all day.

By Mr Riddel—The witness mentioned
the names of some ladies and gentlemen,
friendly to Mr Fairchild and te Rhoda who
called to see her at South Boston.

By Mr Fairchild—I have never said that
my father told me that Rhoda informed bim
that you were the father of the child upon her
return home in the spring.

Rev. Wm. H, Shaler of Brookline, testified
that he knew Rhoda Davidson before she
went to live with Mpr. Fairchild, and stated
his first acquaintance with her and his impres-
sions of her character.

I found her to be intelligent in regard to
her religious views, more so than in regard
to other things ; she said she’d lived in M.,
Lovejoy’s family and there was a time when
she had deep religious impressions. JIn Sept.
1838, she came to live in my family. In
July previous she had united with the Church;
she.continued in my family ene year; at the
close of the vear in 1839, she went te reside
in Mr. Twombly’s family, in Boston; her
sister was then residing in that family, and
she thought it would be so pleasant to be with
her sister that she had better go. In the spring
of 1840, I understood she had gone to live
in Mr. Fairchild’s family at South Boston ;
we were glad to hear that she had gone into
Mr. Fairchild’s family : believing it to be an
excellent place. I have no recullection of
seeing her till the Spring of 1841; in May
1841 she was at my house, and said she had
given up the idea of learning a trade, which
had been her desire ;: 1 told her that I thought
it would have heen better for her to have re-
mained with Mr. F. and at *the time I ex-
pressed my regret at_her leaving him, she
made no repiy implicating that family ; she
went to Mr Dyer’s, remained thete 8 or 10
days, and stated at my house that she had
left Mrs Dyer’s as they did not agree; I
talked to her very plainly and her whole spirit
appeared to be different; she manifested a
spirit that did’nt appear to be as amiable as
usual ! Mrs Loker being in want of a girl,
I recommended Rhoda to go and see her ; that



TRIAL OF REYV.

was in May 1841. I did not see her again
till last Jan. 1844. I heard in the fall of
1841, that Mr. Fairchild had been to see her,
and that she had returned to his house, and I
was muech pleased then to hear it.

In Spiing of , 1841 Mr Fairchild called to
see me at my lhieuse; I inquired of him in re-
gard te Rboda and her religious character;
Mr Fairchild said he regarded her as a good
girl; I heard sometime in fall of 1841 or
winter of 1842 that Rhoda had left Mr Fair-
.child; T heard nothing of her during the win-
ter of 1842; in April 1842, there was a young
lady of Boston, a member of my Church, who
met Rheda and she told her that she was
going to Maine; I heard nothing of her till
the fall of 1842, or beginning of 1843, when
a report came to me that Rhoda had beconre
the mother of a child at the house of the min-
ister with whom she hived at South Boston; ]
replied that that could not be true; bécause I
thought I should have heard the particulars,
-and Tattached no importance to the story.—
A few days after, I heard the report again; I
went and saw the person whom I was told
had given the information; the person:who
told me was William Dearborn, he had heard
it fromm Mr Sanderson, and I went to see Mrs
Loper who had told Mr Sanderson; she had
no definite information on the subject.
the Spring of 1843, I again heard of 1t, but
‘suppesing it to be the olu report, and that
there was nothing in it, I let it drop; 1n the
fall of 1843, I heard the story again, and I
then councluded to go and see Mr Lovejoy, In
Nov. 1843; Mr Lovejoy was not at home;
his son was there, and I made an inquiry of
him about Rhoda as to what he Lad heard.
He said he had heard nothing very good. 1
stated to him that I was her Pastor and wish-
ed to investizate the matter; he then stated
that te had heard from Edgecombe that she
had a child; at a church meeting I placed all
the {ucts befare the memhers except as relat-
ed to her baving the child at South Bosten.
The Church after hearing the case, on the
3d Friday of Nov, 1843 passed a vote to ex-
communicate her. The first week in Jan.
1844, I received 2 communication from the P.
Office, mailed at Boston

[This letter was fiom Rhoda Davidson af-
ter her return from Edgecombe; she had not
then heard that she had been excommunicat-
ed. The purport of the letter was very good,

inquiring affectionately after the welfare of|

the ehurch, spoke of the happy times she had
enjoyed at Brookline, how often she thought
of the times past while she lived in Mr Sha-
ler’s family, but it did not refer to the fact of
her having a child ]

I spoke to Mrs Shaler upon the subject
of the letter, and - thought that either we
had acted hastily in excluding her from
the Church, or else she was trying to de-
ceive us. I heard she was living in a pi-

In|
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jous family and Ithought it my duty to call
and see her, at Mrs Eﬁis’, on Oliver street.
I did so, and went into the house and
found her ; 1 conversed with her for some
time upon the subject of religion in the
presence of Mrs Ellis ; I saw that I had
no opportunity of introducing the subject
except betore Mrs Ellis, and 1 thought it
at that time, important so to do; when I
went away I invited her to come out and
see us, and at the door,spoke in a low
voice and told her I had heard some unfa-
vorable reports of her. She said yes, and
'she led me to believe that they were true.
I did not then learn any of the circum-
'stances; Mrs Shaler subsequently went in
to see Rhoda, told her she was excluded
from the Church, (the Church clerk not
knowing where she resided had not in-
formed her,) and Rhoda told her the
circamstances of her having a child. Rho-
da told Mrs Shaler that the father of the
chiléd stood high and was an Orthodox man,
and a member of the Church; Mrs S. re-
ported her conversation to me, and ex-
pressed her suspicions that it must be Mr’
Fairchild. 1 told her Mr F. was a pious
man, and she ought not to entertain any
suspicions of that kind. Rhoda intimated
to Mrs Shaler that the father had agreed

to do so much a year for the sapport of the
child. I was at a loss what to do in rela-

tion to the matter, and one day in Februa-
ry I received a communication which was
addressed to Mrs Shaler, and post dated,
Boston, Febuary 27th, 1844. |

[This letter appeared to be writtenina .
penitent spirit, it stated how much she
missed the good counsel she so often re-
ceived in Mrs Shaler’s family, and how .

and inquired affectionately as'to Mrs S’s
family.] |

We expected her out to eur house as
soon as she could get away. The subject
was frequently talked over with one of the
Deacons of the Church, and myself, but
we decided upon no mode of action. On
the 22d of May I found a gentleman at my
house by the name of Drake ; he enquired
if [ knew a girl by the name of Rhoda Da-
vidson ; he made some enquiries, and I
gave him a brief history of her, and her
ex-communication from the Church; he
asked me if I suspected any one, and I told
him I had my suspicions; he told me he
was the Deacon of Phillip's Church in
South Boston ; he was engaged I ascer-
tained to investigate the aftair, and he
showed me a circular of an informal pro-
ceeding to inquire into the matter; con-
versation was had with me and Mr Drake,
in which the latter disclosed to me some
suspicions that it might be Mr Fairchild,
but I never entertained any such suspicions.
I told him of Mrs Shaler’s interview with

| Rhoda, and what she had told her; Mrsa

i

much she then needed its influence, &c.,
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. being out of town, I told him on hLer
return | would enquire of her the particu-
lars, and let him know at some other time,
and whether she thought Rhoda would tell
the name. On the evening of the 29th of
May, a gentleman came to me who was
Peacon Drake, and he asked if Mrs Shaler
had returned. I told him she had, but 1
had not talked with her about the matter,
but I would ask her if she thought Rhoda
would disclose. Deacon Drake called on
me on the 4th day of June again to see
me, for the purpose of learning the facts of
the case, and he wanted me to go to Tzun-
ton, where she tried to see if she would
disclose the facts ; upon inquiry of the
Deacons of my Church, I came to the
conclusion that I ought to ascertain who
her destroyer was, it possibe, and as Dea-
con Drake had told me that be had heard
the father of the child was a minister, and
as Rhoda had lived 1n my family, and Mr
Waterson’s family,and with Mr Fairchild,
bad rumor had involved me in the matter.
I thought it due to myself and society, to
endeavor to ascertain the whole truth of
the matter.

On the 5th June I went to Taunton, and
found Rhoda, bat did not tell her what my
objeet was ; 1 asked her if she had ever
communicated the facts t> any one as to
the father ; she said she had done all she
expected to do; 1 told her from mv views
of the case the facts ought to come out,
and that they would be investigated, that
the cause of religion demanded reveal-
ment of the father’s name ; she said she
had taken an oath which she recarded as

sacred ; she said the father of the child|

had agreed to give her so much a year; I
1 told her the cause of truth demanded it,
and that suspicion rested upon some min-
isteryand the facts ought to come out, but
she expressed a determination not to re-
veal. I then proposed to her this ques-
tion, “will you clear Mr Fairchild ?”’ she
said no I will not clear any one; I then
said you remarked that you could clear me,
referring to what she had before stated ;
she said yes I did;, [ said will you clear
Mr Fairchild, not wishing if he were inno-
cent that he should have the censure ; she
replied no ; she scemed to want to see her
sister before she revealed. I referred to
the fact of the money she was to receive
to support the child, and said there were
individuals who would make up the amount
to her. Rhoda concluded to come to Bos-
ton, and came in the cars with me. After
some conversation about her sister, she
took out a letter from her pocket and asked
me if I knew that handwriting ; 1 said no;
and she replied that that was the writing
of the father of the child ; I asked her if
she would allow me to read it; she said
she would and I did so In Boston she

saw her sister, and the result was that she

TRIAL OF REV. MR. FAIRCHILD.

concluded to communicate the facts; and
she then told that Mr Fairchild was the
father ef her child, and related all the cir-

cumstances ; she told me his conneetion
was more than once, that it commenced in
the Summer after Mre Fairchild went.
away ; she communicated to me what.
methods he used to make her consent to
his wishes. The next day after this Dea-
con Drake called at my house and asked
me what 1 had ascertained ; I told Deacon
Drake the fact in relation to the commun-
ication she had made, without stating the-
circumstances. In answer to his question
I left the impression on his mind that Mr
Fairchild was the father of the child; }

understood that Deacon Drake had con-

versed with some of the Pastors,and I drew
out a statement that accorded with hexr
statements, as I understood them, and this
statement was taken to Taunton by Mrs-
Shaler and the facts were communicated
to Mrs Robbins, the lady with whom Rho--
da lived, in the presence of Rhoda, and af-
ter some slight alterations she signed the-
paper; that document was given to Dea--
con Drake for him to submit to the gentle-
men who wished to examine it.

Cross-examined by Mr Fairchild—Dea--
con Drake intimated to me that Rhoda
should sustain no logs upon her communi-
cating the facts.

By Mr Plielps—1 transferred the letter
which Rhoda gave me to Deacon Drake to-
whom I gave the other papers; I do not.
know how that letter happened to be pub-
lished ; I held out to Miss Davidson the
inducemeut that there were circumstancee
to palliate her crime; that she had been:
excommunicated from the Chureh, that }

thought it was due to me and Mr Fairchild,.
that the truth should be made known;:

Rhoda was at my house when she came
from Taunton, and when she left there for-
cood she came tomy house on the evening-
of Friday and staid till Monday ; the only
advice 1 have given to her is to stick to
the truth ; there were individuals who call-
ed to see me who saw Rhoda at my house ;.
the suspicion on my own character has not
at all influenced me in action; I knew 1
was innocent and that God would take
care of my character; I do not know that
[ ever cantioned Rhoda against seeing any
of Mr Fairchild’s friends. |

By Mr Riddel—Mr Fairchild at the time
he called to see me, spoke well of Rhoda ;
he said nothing about the trouble she had
made 1n the family; [ might have men-
tioned to her the name of Deacon Drake,
who would befriend her in this case; I
had no authority from him to mention his
name; | never gave her any assurance
that I should raise monelv for her, but told
her that | was not unwilling to be respon-
sible, that she should not suffer in this case,

|nor meet with any loss.
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17r. Riddel asked permission to read the|God, but if you violate your oath to me you
setter referced to by Mr Shaler, written to must expect the curse of God upon you.—
Rhoda Davidson, but before doing so he|Think of the consequences of doing so. It
would prove it to have been written by|would not only ruin you, but it would greatly
Rey. Mr Fairchild, by his own admission,|injure me; I should then never bLe able to do
and he would ask leave to have Rev. Mr|any thing more for you; I have always treat-

1

Adame sworn. ed you kindlv, and can vou have a heart to
Mz Fairchild—1{reely admit that I wrote|ryin me? I do believe that you will never
that letter. ... |break your promise, and never give me any
Mr Riddelnow read the letter. It is di-|more pain and distress. I have suffered be-
rected yond expression already. Don’t add anything
Tﬂ' BI!SS RHDD& DA"IHBUN, toit. Tell your fa[her that I consider him

: Edgecomb, Maine, 'bound never to let any mortal know that he

») Lincoln Ceunty, 'has seen me or spoken to me one word on the
and is 2 follows: subject, for I shall never let it be known that
[THE LETTER. I have seen him. If any person should ever

L now write you another letter, not for the| 551 him whether he did not suspect me, his
purpose of denying what you say I have done, |oath Linds him to clear me at once. He mast
(for T.‘hat dpnml I have ma_de frop the begin-| naver tell what my business is or where I
ning ) I wish to say nothing more upon the|jca Tl him to say nothing about money.
subject.  What has been done cannot be un-| ¢ you and he will thus fulfil your promise,
done. I have not heard one w_'ord safrl about you may be sure that I will fulfil mine. Let
the metter by any bodyt but it is possible that| . charge you before God never to violate
I may have some enemies who would be glad | vour gath and promise.
to irjure me, by exciting suspicions against| A fier you have read this letter to your fath-
me, :f they should hear what has happened g, you must burn it immediately.

1o you. The bare possibility ot thisgives me! Mr Riddel after reading the above let-
pain; on this account I now write. You and|ter remarked that the Committee would
your father are under the strongest oliligations| here rest their case. They had documen-
1o protect me from harm; you are bound to|tary evidence, but did not see fit to intro
save 1.2 from all suspicion, and you are never|duce such evidence unless it were of the
to mention my name in such a wav as to lead | nature of a rebutting proof against doc-
any one to suspect me. Your father must) umentary evidence. |
mever et it be known that he has ever seen| Rev. Mr Fairchild now arese to make
me, or spoken to me on the subject, and you(his defence. He ma buta few remarks
must ¢o the same. If any question should|introductory, before introducing his testi-
ever be asked vespecting the matter, I shallmony. Iis defence was grounded upon
be ignerant of the whole subject, aud so must|a conspiracy, and that the charges alleged
you be. I shall never let it be known that ]‘against him were utterly false. He wish-
know :;,-_n}"thing about 1t, and I shall expectled to show the Council that he bad been
you v do the same. It was solely on this|the object of an unrighteous persecution ;
accouet that I agreed to what I did. I should|that he should prove that there had been a
not have done any such thing if you and your conspiracy to ruin him; thatan anony-
father bed vot given me your solemn oath be-| mous letter had been sent to Exeter totwo
fore God, that you would see me harmless,|individuals, viz: Rev. Mr Jewell m;ld :ﬂ
that yeo would save me from being suspected. Mr Burley. There h.a'd b a.lsoht lri
In order to do this, you are never to let it be|©F forty anonymous CUIOUIATN A0BAS }mgg
known that I have ever exchanged a word| the Post Office here, 5 e Y

) vou upont the subject.  Your ‘have the circulars and letters read. Rev.
Wwith '_‘h potl p J' C v our father told : M+ Phelps now I'Cad the letters and circu-
me that he considered it his duty to save me 3 f these anonymous letters
from herm, as much as it was ta seek the . . DN ; +

: 2 onke 3 . . tcharged Rev. Mr Fairchilgl with II?.ViIlg
Wt O el had criminal connection with the wife of

ahe same; tell your {atl}er not to talk about S5y <hioners. It wassigned “A
the matter 10 your neighbors, or to any ’t;u_u'i},-1+ (P}'T?eﬁidhti; p.?;l:tice,” and request%d Rev.
for hie may let drop some expression which! N1 Jawell to obtain the names of the Dea-
will excice suspicion. A wise head keepsa , .o of the Church over which Mr Fair-
close mouth, If you writé any letters to your| 1114 had the care and send them to Mr
fl‘ie'nds;, never allude to me Inany way. You T. D. Cook of South Boston.
must never write to me atail.  If PF‘-"PIE Another letter directed to Rev. J. A.
should ever guess about the matte  tell them| Burnell, of Exeter, mentioned a report
to guess until they are tired of it Say noth-|{hat Mr Fairchild left his society in South
ing to them, but if they shon.. happen to| Boston, in consequence of a criminal con-
guess me, then your oath binds you to clear|nection with the wife of Mr N D. of South
gme. The same is trué of your father. Boston. The printed circular was then
I hope what is past has been forgiven of read. It was headed ‘““A wolf in sheep's
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clothing,’”’and charged him in pretty strong

terms with adultery, of connections with a
member of his church, a Mrs D. R. and
was signed ‘‘Epaphrodotus.”

Mr Fairchild commented very briefly
upon these anonymous missiles, and ar-
gued that if they had such complaints
and 1f they were true against himn, that
instead of writing anonymous letters,
they would have presented themselves be-
fore him face to face, and presented their
charges. He adverted to the meeting of
reference, held at South Boston on the 8th
of May, 1344, to investigate these charges,
the result of which was that after a full
and protracted meeting, 1t was stated that

the circumatances did not impair their

confidence in his moral character, accord-
ed a full confidence in him and recom-

mending the Church at Exeter to place|
every confidence in his moral and relig-

tous character.

Mr F. stated that when this result was|

made knowh, that the Deacons, and a gen-
tleman hy the name of Howe were much
dissatisfied ; he alluded to Deacon Drake’s
interest in the matter, and understood that
he laid an attachment upon his house at
South Boston, for a debt not due which he
considered to be an act of persecution.
Mr Fairchild stated the circumstances
of the situation of this house, that it was
bought for him, with the understanding
that he should remain in South Boston un-
til 1t was paid for from his salary ; but in

case of sickness he had the right to leave,

or in case of death the house should be

held by his heirs ; that he did leave on ac-

count of sickness, and consequently the
house belonged to him, according to the
understanding.

The manner in which the attachment
was made and by whom, was stated by
Mr F. but the Council did not seem to
think it relevant, as it related to matters of
some intricacy, which they had no right
to meddle with. At this stage of the pro-
ceedings, Rev. Mr Patten of South Bos-
ton, sucecessor to Rev. Mr Fairchild in
Phillips’ Church, arose and requested per-
mission to present the following protest,
which was granted to him:

Do the Eecclesiastical Council about {o be cone
vened al Exeter in relation to the Rev. J.
H. Fairchild.

Whereas we have reason to believe that
Mr Fairchild, in conducting his defence,
may attempt to bring charges or cast m-
putations upon us, Deacons of FPhillips’
Church, of which he was formerly pastor,
this is to protest against your hearing any
such charges or imputations.

Ist, Because we think it irrelevant to
the case in hearing which, we understand
to relate to char%es-brrrught by Rhoda Da-
vidson, with which we do not consider
ourselves conuected, not having ever con-
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versed with her or the other principal wit
nesses in the case.

2ndly. Because it is manifest injustice-
to us to hear any such charges or imputa-
tions in our absence, before a body which
we had no agency in calling, and before
which we have no right to appear.

3dly, Because we are ready and willing
to meet in any proper manner, and before
any proper tribunal, any such charges or
imputations, and to prove the entire fals:
ty of many things reported to have been
saild upon other points. We have also
been informed that a paper has been cir-
culated for signatures among the members
of Phillips’ Church, professsng the beliefof”
the signers (most of whom are ignorant of
the evidence in the case) of Mr Fairchild's
innocence of the charges, and that a vote
passed by Phillips’ Church, a tew weeks
since, exonerating us and others from any
blame, touching Mr Fairchild’s dismission,
was passed without a full understanding
of the case. Now inrelation to said state-
ments we do hereby declare that so far
from being true, they are inevery essential
point, false. The Church held two meet-

ings, both of which were unusuvally well
attended as was remarked to the Church
by the Pastor, at the time. The first meet-

ing was continued to nearly or quite 11 o’-
clock, P. M., and the second to a late
hour. When the report was submitted to-
the Church 1t was signed by all the mem-
bers of the Committee who presented it,
(six of the seven members of which being
Mr Fairchild’s friends and defenders) and
having been read at least twice,and full
opportunity having been given for its dis-
cussion, it was unanimously adopted as:
the opinion of the Church.

Josram VixTON.

Jeremy DRAKE,

South Boston, July 23, 1814.

N. B. Not having been permitted to
see the paper referred to above, ourinfor-
mation of what it contained may be erro-
neous, butl our remarks are made upon the
best information we could obtain,

After some discussion upon the above
protest, and the impropriety of introducing
the names of individuals into this trial who
were not present to defend themselves,
the Council voted to lay the protest upon.
the table. .

Mr Fairchild said he was perfectly will-
ing to let the matter of the conspiracy rest
upon the anonymous letters and the print-
ed circular which had been read, and if
that did not prove thai there was a con-
spiracy against him he would say nothing
more about it. He next read a statement.
signed by Mr Joshua Getchell, and Mr
Jacob Qdlin, in relation to what Mrs Jo-
sinh Dunham had said about him. The
purport of the statement was that these
| gemtlemen had had an interview with Mr-
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Dunham, and after stating his reasons,

said that Mr Fairchild was a rascal and a’

villain, and that he would leave no stone
unturned to hurl him out of the pulpit.—
Mr Jacob Sherman was called and sworn,
as to an interview he had had with Doctor
and Mrs Chapin at Abington.

Jacob Sherman. [ had an interview
with Doctor and Mrs Chapin a week ago
last Friday ; he stated that he called on
July 17th on Dr. Chapin of East Abington
to make some inquiries respecting Rhoda
Davidson ; Dr. C. stated that Rhoda came

to reside in his family the 12th day of Jan-

uary ; that she came the day he engaged
her; he received a letter, part of which ke
read, dated the 10th Jannary, stating that
she might probably be obtained, if they so
wished ; he went to Boston the 11th, pass-
ed the night there ; engaged her the morn-

ing of the 12th, and wished her to go out

to Abington; Rhoda said she wished to go
and see her dentist first, and could not go
until afternoon ; in the afternoon she did
go and began to have wages the 13th of
January ; that on the 13th of February she
asked Mrs Chapin to get her something for
suppression as she had not been unwell for
three months; Mrs C. spoke to her hus-
band and obtained some medicine ; again
March 1st and 25th she
cine ; she always obtained it through Mrs
Chapin ; Mrs C. said to her, “Rhoda if
you were married 1 should suspect you,
and laugh at you;”” Rhoda left Dr. C. the
early part of April, and said she was going
to learn a trade ; the latter part of Febru-

ary she went to Boston and stayed a few
d|

+
|

days; five days of last time was marke
in his book but she might not have been
gone all that time ; Mrs C. said Rhoda!
spoke highly of Mr Fairchild, and said the

reason she left his family was on account

of wages ; that she wanted ten and six-

willing to give her that unless she did all
the work, and she would not do that; Mrs

girls; Dr. C. as well as Mrs C. seemed to

have the impression from Rhoda that that

was the case.

got more medi-

pence a week, and*that Mrs F. was not
Eily
C. then asked if Mrs F. did not keep two
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ity and true love in the midst of the sterms
cof affliction and adversity,

““There is a love which born
In early days, lives on through silent years,
Nor ever shines but in the hour of serrow

W hen it shows brightest—like th s 1
Of a clear sunbeam, breaking o’er gﬂﬁmlﬂ ight,
Of the wild waters in the hours of warfare.”

Mrs Fairchild—sworn. I wase at Dr
Chapin’s house in Abington, on Friday of”
last week 19th July to ascertain in rela-
‘tion to some dates. | objected to go, at first,
‘being a party interested, but my friends
‘advised me to go.

She wentin company with Mr Sherman,
'During an accidental interview with Mrs.
Reed of that place, that lady said she felt
astonished at hearing what she did about
Rhoda, as had come to light, because Rho-
‘da appeared to be a good girl, and atiended
the prayer meetings there.

I saw Mrs Chapin and agked Dr Chapin.
for the date when Rhoda came tc live in
their family; she said the 12th of January
‘that she commenced her work on the 13th,
‘but that she was engaged on the 12th;
‘that he had a letter from Mrs Chapin’s:
'sister as to when she could be found in

Boston, and the letter was dated the 10th..

Dr Chapin said he went to Boston on
the 11th, engaged her to come out on the
12th, and that she commenced work on the
13th. He said the first he knew of the af-
fair was from a letter sent to him asking
a number of questions, which awakened
'some suspicions, and led him to look back.
to the time ; he went to his book and
found on the 13th of February, that Mrs
Chapin had given medicines f}:}r guppres-
sions, which was one month from the time
she commenced her work ; she applied
again on the 13th and again on the 25th
of March. These things led Mrs Chapin
to say to Rhoda that if she were a married
woman she should suspect her of being n
the family way, and laughed at her ; Mrs
Chapin said Rhoda had spoken of her fam-
in high terms, and spoke of Mr Fair-
child in very high terms, and said she left

an account of wages. :
Mrs Fairchild was now examined as to

what she knew of Rhoda Davidson.

|
|
t
I

i
E

Mr Fairchild said he should now introduce

as a witness Mrs Fairchild, and that lady
was sworn. Mrs F.’s statements were at

In April 1830 Rhoda came to our house
to live; she said she was recommended
by a Mrs Shaler, and she came to inquire
for help. I was pleased with her conver-

some length, and given with great frankness;
her manners exhibited an artlessness of mind |

peculiarly winning, and there was not a per-
son in the council or the church, but what
sympathised dE&PIY with her under the Pll.ill-
ful situation in which she was placed. Mrs
Fairchild has been at her husband’s side dur.
ing the whole of this trial, and her devotion
to him under these trying circumstances, is a
most beautiful comment upon the enduring
virtue of woman’s love. I could not but re.

sation, and concluded to see her further.
'She said she had left Mr Shaler on ae-
count of wages, that she wanted to lay up-
something te enable her to get an educa-
tion.

She came to reside in our family and
appeared fo be happy and contented for a
month or more.

[The attention of the witness was call-
ed to the time when she first discovered
Rhoda’s attachment for Mr John S, Eliis,

collect the beautiful lines upon female fidel- L'and other matters relating to 1t.}
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She told witness that there had been an
attachment between herself and a gentle-
man, a Mr Ellis ; stated that he was not a
professor of religion, and asked her opin-
100 about marrying a non-professor of re-
ligion ; witness didn’t express much of an
opinion upon the matter; Rhoda said that
Mrs Twombly had told her that it would be
next to an unpardonable sin to marry a
man under such circumstances.

talked much about Mr Ellis in this rela-

tion to witness, but the evidence was not
The attentions of

of the least importance.
Ellis and Rhoda had at this time been bro-
ken off, but according to Mrs F.’s state-
aments, Rhoda still had a great affection for
him; Mrs F. went a journey ; on her re-
turn Rhoda had made up her mind to see
Mr Ellis, and had sent a note vo him ; ask-
ed her whether she thought Mr Ellis would
return to hier; she seemed to think that
his attachments were such that he certain-
ly would. The witness now went on to
state that after Rhoda sent this note she
manifested great impatience to see Ellis;
dressed herself up handsomely every night,
expectin% him to come ; went to the door
at every bell expecting toreceive him, and
was nightly disappointed, and these disap-

pointments from day to day wrought upon

her nervous system, made her peevishand
petful, altered her mind, and the hope she
still entertained still more increased such

feelings ; she told me at one time that she|

feared that Mr Ellis would think that she

was not a good girl; Tasked her why ; she
said that on Independence day, 1840, she

went with her cousin and her husband, and!

that her cousin introduced her to a young
man ; she afterward lost her husband and

cousin in the crowd, and
invited her 1o take a ride with him; she
accepted, and they went to Brookline and
Brighton and came home again, and she
oot out of the vehicle at the same place
where she had got in; that when she got
to her cousin's she blamed her, and said
she wouldn't have had her done so on any
account as hat young man did not bear a
good character.

Mr Ellis came to see her on his receiv-
ing the note, and they went into the study
tegether; Rhoda told her the conversa-
tion she had had with him, which was in
relation to his continuing his attentions,
and he said he was paying attention to
another lady ; that if he could leave her
honorably he would return to her again.

Afterward she had a letter which she said

was from him, but in attempting to break
the seal she seemed to be very much agi-
tated, and wrtness broke the seal for her;
the substance of the letter was that he had
too long continued his addresses to anoth-
er lady to break them off.

It was evident to the mind of the wit-
ness that Mt Ellis had made a great im-

Rhndni

the young man
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| pression upon her mind and worked much
upon her feelings, and one day she told
witness that she had no doubt thav Mr El-
lis loved her more than he did the other
lady, and stated another circumstance,
that one bright moonlight night, she saw
Mr Ellis walking with the other lady, and
she, wishing to know who she was, follow-
ed them ; witness thought that the hope
given by Mr Ellis to her that if any thing
occurred in relation to his attentions to the
other lady, if he could return to her with
honor he wouid, did much to excite her,
and she thought that it was this hope that
made Rhoda feel so unhappy; and when-
ever Rhoda appeared to be laboring under
these spells of excitement, which made
her ill-natured and troublesome, she at-
tributed them to her attachment to Mr El-
lis, and said nothing mcre to her.

During the time she lived with me she
asked me what I thought of Phrenology.

]

{1 told her that I did’'nt think much about

it ; the reason was, she said, a young gen-
tleman walked home with her, and he ex-
iamined her head, and told her she had a
‘certain organ more fully developed, than
‘he had ever seen in any other female, and
‘named the particular organ. I told her
‘hat such conversation was very improper,
nd th at ifany young man made such a
'statement to her either after a short or
long acquaintance, he was not what he
ought to be. The phrenological name of
'the organ was amativeness. She asked me
what 1 thought it meant; 1 told her I was
not willing to tella young girl what it did
mean. I do not think she knew what it

‘meant at that time.
' In the fall of 1840, Rhoda told us that she

‘thought she could not stay with us, and
‘gave as a reason that she had not got a
‘cloak to wear ; 1 agreed to advance her
‘the money to buy a cloak with upon her
‘agreeing to work it out. [The witness
'wished in this connection to explain a cir-
cumstance, which she thought had been
the cause of some suspicion against her
husband. She obtained the money from
Mr Fairchild, and gave it to Rhoda to pur-
chase a cloak with ; one was bought, but
Mrs F. not liking the appearance of it, ad-
vised her to return it and bring another ;
at this time Rhoda wished to 2o to Boston,
‘and the day being cold and rainy, she ad-
\vised her to take a seat in the chaise with
Mr Fairchild, who was going to Boston, to
prevent any injury being done the cloak,
‘and any difficulty 1n returning it.}

| used to tell Rhoda that when she was
herself she was as good a girl as I could
wish, but when she got into her nerveus
excitements she was a different creature,
and she admitted that when she got excit-
ed about Ellis she didn’t know what she
did; Rhoda’s usual sleeping room was in
the attic, but when 1 was absent ‘*on my

l
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journey I learnt on my return home, by|with Mr Fairchild in the study, he told
either herself or my husband, that she me ﬂf'_the spirit she showed, and that she
slept in the lower story, in my bed room ;told him she should do all she could to in-
on my return home from my journey Iijure him. I never thought that Mr Fair-
found some of her dresses in that room ; child’s deportment to Rhoda Davidson was
the attic room had a bolt in the door, and different from that towards any other. do-
the girls who occapied it used to push it mestic.

sometimes to keep out our little daughter| After Mr Fairchild went to see Mr
when they wished to be alone. After Twombly to tell where Rhoda had boarded
Rhoda lef* our family she went to Mrs before she came to us, in relation to her
Usher's to live. [ went on a journey in character, Rhoda asked me what Mr
May or last of April; in my absence Twombly had said about her. (Witness,)
Jearnt that Rhoda was at our house with|I told her that Mrs T, said, she preferred
Miss Powne with whom the house was left jolder help; that Rhoda was young and
in charge. I returned home in July, my wanted too much looking after. Rhoda

husband came for me, and on our way he said it
said, Rhoda has been to see me since you
have been gone, and would like to come

was not that, but because she
wouldn’t let her go out evenings when
she wanted. Witness said it waa no doubt.

again to live with us; [ asked him how she for her good. Rhoda replied it was not.
appeared and whether she had got over her that, but on account of her wanting her to
nervous excitement; he said she had, and |stay at home and wait upon company.

that he had been talking to her about it,i [A number of questions were asked of
and that she promised to do better ; I was| Mrs Fairchild as to Mr Fairchild’s general
very glad to hear that there was a change conduct in the house, or whether she ever
in her conduct, and was very willing that|saw anything to excite her suspicions. In
she should return ; she related some other answer to such questions, Mrs I'. selected.
conversation with her husband, and sheé several circumstances.]
expressed a willingness to have Rhoda; At one time after Rhoda had returned
come back if she would do better, and if from Abington, Miss Gurney remarked to
she had got over her nervous excitement, ber (Mrs F.) that from Rhoda’'s appear-

and would do differently. The result was
that Rboda came back, but Mrs F. was
disappointed in her, as she was no better;

ance she should think she wase enciente.
Mrs F. mentioned this to her hushand, and
he replied, ““Oh I cannot think so bad ot

still she would speak of the Ellis affair,and |

Rhoda as that, and he appeared to speak
I thought we had better change help, and

‘with such truthfulness, and in such a way
at last told her that she had petter leave; that I felt ashamed of myself for saying
Rhoda then said that she had never prom-/what I did,and I replied, ‘“well 1 don’t
ised to do differently ; (I had heard such a think so myself.”

promise made through her to Mr Fair-| [The attention of Mrs F. was called as
child. and virtually from herself) and she {to the time when Rhoda called to see her
shouldn’t leave till Mr Fairchild told her husband, just after she returned from Ab-
_to go, as he engaged her; talked with my ington.]

husband upon the matter, and ke spoke of| Mr Fairchild had been brushing his

the spirit she showed, and his surprise at boots when the door bell rung. I was go-

it, and that he should go immediately and | el

iing to the door myself, but he
look for other help; that afternoon we en-am going down stairs to wash iy hands,

oaged another girl 5 I don’t recollect that and will go to the door, and he opened the
[ saw her again till the Spring on her re-|door. I saw a woman come in, and wait-
turn from Abington, where she said she §ed a moment upon the stairs to see wheth-
had been living; 1 never discovered any er she wanted to see me, but finding she

o

thing in my hnsband that caused any sus-
picion against him; I have lived with
him 19 years, and have seen every variety

'did not, I went into another room ; the fe-
male wenl into his study. My husband
told me he was going out to the neck; he

in his face ; he is a man when any thing never said anything about thal interview.
troubles him, shows it in his _face at once. [ never heard anything of his interview
During the last time Rhoda lived with me, jupon the Common till June last; hLe ney-
and when she was going to leave, she had er told me anything about Rhoda’s trying
her “nervous scrapes;’’ in 8 conversation to injure him. |
with my husband in the study she said| [Mrs F. was questioned as 10 Rhoda’s
that she should do all in he1 power to in- character for persevering in any statement
jure us. she ence made, and related one or two tri-
She used to speak of her sister Mary as fling examples.]
being an unprincipled woman, and that she| 1 spoke to Rhoda upon this fault ot her
was as much of an infidel as anything else, bam% so positive and she replied, ‘“if {
but didn’t understand her to mean that her said I did a thing,and I thought 1t was so,
sister was not a virtuous woman. and you and the whole congregation told
By Mr Riddel-—In her conversation me I did not, they could notconvince me.”




30

Question by Mr Phelps—Have you any
@ther motive in testifying than a belief in
your husband’s innocence.

Mrs Fairchild—My only motive is be-
cause I think him innocent of the crime
alleged against him. IfI thought he were
guilty I would never make these solemn
declarations. (much agitated.) I know I
love my God more than | do my husband.

[As a mark of her confidence in her hus-
band, Mrs Fairchild said,]

Before I went on my second journey, I
told Rhoda that I would ask my husband
if he was willing that she (Rhoda) should
remain a week in the house, or for a few
days after 1 had gone, to do some sewing
for herself; I did speak to him about it,
and his reply was that he thought I had
better shut up the house as soon as I
«could, as he had engaged his voard, and it
would save trouble. Rhoda asked me
what Mr Fairchild had said ; I told her his
reply, and she said she thought it unkind
in him not to allow her to remain, and then
1 said perhaps he will consent, and 1 will

have another conversation with him; and

her reply was I don't want you to; 1
would’'nt stay now.

[The attention of Mrs F. was then called
to the point of what Rhoda had stated that
Mr Fairchild said about the accident hap-
pening to the cars.]

My husband proposed the journey for
me himself, and he said he would come
for me and accompany me home ; he did
come for me; it is his usual way in trav-
elling to sit by my side, with one of the
children 1n his lap, and if he did make use
of the expression that was attributed to
him, it was calling down destruction upon
himself, as well as upon me and the chil-
dren.

In answer to one of the Committee —
Rhoda told me that her argument to Mr.
Ellis when she expressed a doubt about
marrving him because he was not a profes-
sor of reMgion, was a quotation from scrip-
ture—“Be ye not unequally yoked with
unbelievers.”” His reply was, ¢“A believ-
ing wife will sanctify her husband.”

he cross-examination of Mrs Fairchild
was very brief, and no new fact was elicit-
ed.
she has stated above. In thecourse ofthe
cross-examination one of the Council wish-
ed to know in what capacity the Commit-
tee here appeared, and whether they were
acting in the light of prosecutors, and ap-
peared for one side of the case.

Dr. Beecher remarked he believed that
any result arrived at from a superficial in-
vestigation, if such a result went to the
discharge of Mr Fairchild, it weuld be a
mill-stone around the neck of this Council.
The question was one of the most solemn
importance—it involved the sacredness of
ministerial duties, which was like a city

It was merely a confirmation of what |
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had a duty to discharge to God and the
ommunity and that must be discharged.

tet upon a hill and could not be hid. He
After the examination of Mrs Fairchild was

{finished, Mr Fairchild stated that he should

now introduce a number of affidavite and
statements, which he believed had an impor-
tant bearing upon the case. The first was a
statement from Miss Eliza M. Towne, who
said that

She was at Mr Fairchild’s house at the
time Mrs F. went on her journey, that she
stopped there to do some work that Mrs F.
wished her to do after she had gone; that
Rhoda came there while she was there, and
wished Mr F. to give her the privilege to stop
a few days, saying that she wanted to make
'a new dress; that Mr F. objected to it, be-
cause he had made arrangements with Mrs
Dunbar to take his meals with her, and he
did not want the trouble of going to market;
Rhoda said she would put up with any thing
'if he would only let her stay; Mr F. told her
that as Miss Towne was there, he should get

II

get through in two or three days, that she
(Rhoda) might stay until Miss Towne got her
‘work done; she stopped three days, and de-
' ponent slept with her during the time, and did
not know her to be out of sight at any time.
She (Rhoda) talked much about the opposite
sex and her disappointments; said she had
met with a great disappointment; that she
was engaged with a young man by the name
‘of Ellis, and he then was married. She said
she put all confidence in him, and that was
'why ske was almost distracted on his account;
'she told her that she (Miss T.) did not know
anything about true affection, for that was
never cold, for she loved Ellis even then he
was married, and she loved the very ground
that he walked upon, and that she should
never love any one else; if he had been her
own husband, she did not think it would be
possible for him to seem any nearer to her.
Miss Towne’s statement concluded by her
saying that Mr Fairchild appeared likea ki}ld
and affectionate husband, and a fond and In-
dulgent parent and she never saw any thing
‘amiss in him.

. A statement was next read from Mrs Eliza
'T. Barry.

She said she had lived in Mr Fairchild’s
family about 16 months, and was there the
last time that Rhoda Davidson came there to
live. She said Rhoda’s whole conversation
was about the beaus, that it was chat, chat,
‘chat, until she got her to sleep every night
talking about them. That her only objection
'to her living with Mr Fairchild was because
she could not see her beaus alone as much as
she wanted to, as Mrs F. frequently passed
through the kitchen.
}heing more like a Saint than a living man.

| [Before reading the statement, Mr Fair

i g

something for her to eat, but that I should

She spoke of Mr F. as

—_
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child remarked that Mrs Barry was a Catho-
lic which would account for this statement. ]

Mr Fairchild here remarked that the an-|

(not at first dress the wound. [He deseri-
bed the wound and the manner of dress-
ing.] He lay throngh the forenoon.in a

nouncement of the case fo the public was a|very feeble state, and I thought he would

most shameful thing, under the peculiar state
of his mind, and he wished to have the phy-

not rally again, but he did. 1 thought his
case was a decided case of insanity.

cician who attended him examined, and also While 1. this state of mind and before, 1

those who were around his beu at the time,

heard him make the most solemn expres-

and he would call Dr Perry his attending sions of his innocence ; that he had never

. i
Phir)s;?l;’erl‘y, sworn—Mr Fairchild made

had eriminal intercourse at all with'the fe-
male, Miss Davidson.

L nown his difficulties to him as quick as| Mr Woodbridge Odlin, was present at

he knew them himself, and gave his own
version of it, and I used to go to his house
to see if he’d got any letters from Boston.
On Sunday I learnt he’d got a letter from

the Church and heard Mr F.’s resignation.
On the evening of the next day I spentthe
night with Mr Fairchild.

Mr F. arose in his bed and made a noise

b
]
|

Rev. Mr Adams; I advised him to go to|like a deranged man ; by some effort we

Boston on. Monday, and he did so; on

pacified him and he appeared to be calm.

‘Tuesday, when he returned, 1 went to see| 1 sat by his bedside ; in the course of the
him; be said, “l am a ruined man,” and night he had fwo or three paroxysms of
referred to the testimony they had got, and|this kind, and exhibited sympoms of de-
said he could not meet it; and declared|rangement. At 4 o’clock in the morning,
his innocence and said if Mr Adams were |he insisted upon my lying down in his
placed under such circumstances I should study and get some rest. I stepped out
vote against him ; he said the whole affair|and went into t_he study,fell intoa drowse,
would be out in the penny papers, and he|heard him moving and saw that he was
could not endure it; and wished to get|attempting to dress himself; I watched
out of the way ; he wished a special meet-/him; he went down the front stairs and
ing of the Church called, and I had no ob-|Into his son’s room ; spoke to his son, and
section to this course; a meeting being then went into the sick room; Mrs Fair-
called, and he came to the conclusion that child was alarmed, and afterwards came

he would leave and go to Detrnit‘; that he
could not endure to have such things pub-

up stairs and was talking to me in the
study ; while I was talking to Mrs Fair-

lished in the penny papers; he wished Mr child he got up; I Saw himﬁ at the foot of
Bell, the lawyer, to come and see him.—|the bed, and heard him say in an unngtu-
At the Church meeting he gave asuccinet ral tone of voice, “wife;”’ she went to him

account of the stories alleged against him,
made a resignation and left the Church
much ngitated.

Dr. Perry then went on to state that on

but soon came back, and said in a tone of
great horror that he had cut his throat; I
told her to send for the Doctor at once; I
'took out my handkerchief and staunched

the next evening he was called upon to the wound. [The witness stated what

visit Mr Fairchild at his house ; he was

told that Mr F. was crazy; that he had
started up and ran out ef the house in an

Mr Fairchild said after he had been re-
stored.] He remarked that the Devil had
often tempted him to commit the deed,

undress. When 1 saw him he was in as|but he had always been able to say, ‘get

much excitement as ever I saw a man; he
was supported 1N bed. After some con-
versation we soothed him down, but he at
length started up, leaped over the foot-
board, struck the wall, flew at t_he door
with his fists drawn ; after some time, he
was again calmed down. Atnight he was
desirous of taking laudanum, but 1 was
averse to it; he was calmed down as much
as possible,

In the morning his son came gfter me
and said that his father had cut his throat.
I went to see him and found him curled
up on the floor, at the foot of the bed,
with his neck and head over the chamber ;
he was very white, his pulse was very fee-
ble, and 1 supposed he was nearly gone;

thee behind me Satan,”” until last night,
and said e had unbeknown to any one,
carried a razor to bed with him, and had
also taken laudanum.

He made the strongest declarations of
innocence and turninz to rise he said, ‘“tell
my enemies I foroive them for all the evil
they have done or intend to do,”” and ask-
ed the witness to pray for him.

Mrs Fairchild also testified as to her
husband’s declaration, at the time above
alluded to ; he spoke of his persecutions,
declared his innocence and when the fam-
ily were around his bed, he said, “I die
innocent of the charges against me ;" he
stated to her the fact of a friend advising
him to give the money to Miss Davidson

there were from two to three quarts of|to save his character, under an unjust ac-
blood and water in the vessel; could mot|cusation; that he had solemnly pledged

say how much water. We took him up,
and laid him on the bed; he had but little

himself not to divulge the name of his
friend.

appearance of life; so much so that 1 did Mr Phelps now read an affidavit of Mrs
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Hannah Usher, in reference to Rhoda’s!

having stated that she was the sister of the
wife of the Rev Mr Turnbull.

Mrs Usher in her statement said she

was explicit upon this noint, as she thought
it very strange that Rhoda should have
been living with Mr Fairchild, if she were
Mr Turnbull's wife's sister; she asked
ber several times, and she replied that she
was the sister of Mr Turnbull’s wife, and
that Mr T. married her sister.

Mr Fairchild in reference to this pnt:}int,.,J

introduced a statement from Mrs Com-
fort M. Matthews, who said that Rhoda
told her she was the sister of Rev Mr
Turnbull's wite, and that she was positive
that Rhoda represented herself to be the
natural sister of Mrs Turnbull. A state

ment from Mr Ebenezer Haywood, who
said that he considered Mr Fairchild to be
a high-minded, honorable man, and wor-
thy to be imitated by every professor of
religion.

Also ene from Mr Nathaniel D. Vose,
who said that being one of the committee
employed to investigate charges against
Mr Fairchild, he called on Mr Shaler, and
inquired of him whether Rhoda ever kept
company with Mr John S. Ellis, that he
replied it was a mistake, and he presumed
Mr Vose got the impression that she once
lived in the family of Mr George Ellis,
who was a married man. Rhoda was then
called, and Vose put the same question to
her; that she evaded it by saying that de-
ponent got the impression from her hav-
ing lived in Mr George Ellis's family ;
she said that she had seen Mr John S. El-
lis, but had never kept company with
him. This statement was confirmed by
Mr Benjamin Tilton and E. G. Piper,two
‘gentlemen of the committee.

Rev Mr Shaler was called by Mr Rid-
del. He testified that he remarked that
he didn't think that Miss Davidson was
engaged (that was the word used by Mr
Vose) to a young man in Abington.
When Miss D. eame in she was also asked
if she was engaged to Mr Ellis, or Mr
Holbrook. She replied that she was not
engaged to any one. The expression used
was engaged, and he based his reply upon
that word as he thought that if Rhoda had
been engaged to any one she would have
told hiin of it.

Mrs Shaler was then called and sworn.
She testified that the conversation in her
presence, related to Rhoda’s being enga-
ged. - She said that she never was enga-
ged to Mr Ellis, nor to any one.

Horatio N. Crane said that a week or
ten days after these reports had been
circulated against Mr Fairchild, he went
to Mr Hoyt's, to get the truth of some
things in relation to Rhoda Davidson. |
asked him when Rhoda came to his house
after leaving Mr Fairchild; he said on the

« Mr. Fairchild.

28th November 1841, and that she came as
help ; that she staid four or five weeks be-
fore she went to live with Dr Clapin ;
that she went with Dr C the last of Decem-
ber ; he said nothing against her reputa-
tion, and that the reputation of Mrs Easty .
was as good as any one. In the conver-
sation with Mr C., and Mrs Hoyt they said
that Rhoda had told them that Mr Fair-
'child had said to her in conversation, that
he hoped some accident would happen
upon the Rail-road $o Mrs Fairchild that
would kill her, but that his children 5.ght
be saved. |

{  Mr Fairchild here introduced an affidav-
it from Mrs Elizabeth G. Randall, who
keeps a store at South Boston. Mrs R.
there stated that the first time <he saw
Rhoda was at her store ; that Rhoda told
her she had been boarding in Marblehead,
three or six months, and was then board-
ing in Mr Fairchild’s family, which struck
her strangﬁ-li\_rl ; Rhoda used to come occas-
ionally into her store, and from %er con-
versation and general appearance, Mrs R.
used to fear that she was not as virtuous
as she ought to be. Some young men
once asked defendant who she war, and
said they thought she was a “Xitfen.”—
[Several members of the Council marvell-
ed much as to this expression, and what 1t
meant.] Rhoda usedto talk to her a great
deal about a John Ellis, and said he used
to visit her at other places, but would not.
come to Mr Fairchild’s, and she used to
go and meet him at other places. Rhoda
called one cold day, and deponent let her
have a pair of lined gloves to wear, and
she said she was going in the 2 o'clock
Omnibus to meet Ellis;

|

Mr Davidson
called at her house after Rhoda had left
Mr Fairchild's, and from him she learnt
that Rhoda had gone honie ; he expressed
his regret that she had left Mr F.’s as she
had not done so well since ; he spoke very
kindly of Mr F. The deponent knowing
that Rhoda had gone home, and being sus-
picious of her, she asked Ann (Rhoda's
younger sister) what kind of @ scCrape
Rhoda had got into; Ann told her thatshe
had a child; deponent asked her who was
the father of it, and she saidgEhoda told
her she did not know who 1t was; Ann
then said I did not believe she does for she
had so many beaus; the deponent said thHat
the first time she saw Ann, Rhoda brought
her to her house, and wanted her to take
her and get a place for her, saying she had
taken heraway from Mrs Ruggles because
Mrs R. had said something about her (Rho-
da) which she (R.) did not like, and Rho-
da said [ will pay Mrs Ruggles for this,
and I have got Ann away too; deponent
used to talk to themn about Rhoda, and
Ann used to say she would try and take
my advice and not follow Rhoda’s exam-
ples, for she knew it would be Ver ruin
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Ann spoke also of her sister Mary, (Mrs
Easty) and said she would not keep such

company as she kept, young as she was ;
knew better than that; Rhoda often spoke

of Mr Fairchild’s correct conduct 1n the

house in every respect, and said she never
lived in a house where a man lived so cor-

rectly ; © ke of his aavice to her about
religion, her extravagance, and that she
.ng%lt to lay up more wages, &c. Depon-

ent also asked Ann what Mrs Ruggles said
about Rhoda; she replied that Mrs R.
told her that Rhoda was not a good girl,
and did not want her to come to the house;

that Rhoda often spoke of Mary (Mrs Eas-
ty) more slightly than Ann did: always
said she was an unprincipled woman, and
that she hated her: that she never could!
be half an hour with her without quarrell-
ing. Mrs R. also stated that the last time
she recolleeted having seen Rhoda she
spoke of Mrs Fairchild very kindly and
regretted being obliged to leave, and she
often spoke with great respect of Mr F,
and thought him more exemplary in his
conduc! than any man she had ever lived
with. An additional statement made by
Mrs Randall, made at another time, and

appenddd to the above, was also introduc-
ed : the substance of it was that Rhoda

Davids«n used to take her sister Ann’s
wages, and Mrs R. said she owed it to her,
and gave as an excuse that she must have
money, and did not like to ask Mr Fair-
child fcr money so often: at one time
when she took Ann's wages she said she!
was in debt to Mr F. $4: Ann said Rho-
da did not care any thing about the matter
of having a child as long as she had plenty

of money for 1it.

(I have given the substance of Mrs Ran-
dall's statements, as taken from my min-
utes. I'he statements were read by Mr
Phelps.]

Mr. Fairchild now asked leave to introduce
certain depositions of different individuals from
Edgecomb, Maine, as to the character of Miss
Davidson : but before these were read he
asked permission to read two letters sent from
South Boston to Edgecomb. One was to the
Post Master of EdgEﬂOmb, Me. by E. D. .F.
Allen, stating in relation to the alleged crim.
con. as to Fairchild’s payment of money, and
a relation of the affair, and requesting him to
see Mr. Davidson, and get from him a certifi-
cate of the facts.

The other from Cranston Howe of South
Boston, addvessed to Rufus Sewell, Esq., of
North Edgecomb, Me., in relation to the se-
duction, &e., and giving all the circumstances,
and requesting him to see Mr. Davidson, and

gret the facts,
Mr. Fairchild said he thought from these

—r

that the Council might see what efforts had
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been made to forestall public opinion, in his
case.

The first affidavit was from Mrs Ann Da-
vidson, the mother of Rhoda Davidson, who
deposed that her daughter Rhoda returned to
her home from Abington, in May 1842, and
complained of being unwell, and being warn-
ed of her neighbors in about a week after-
wards as to her situation, she charged’ her
with being in the family way and she did not
deny it. She importuned, threatened, and

coaxed her to tell who was the father of the

child both before and since it was born, but

: use; [ gh | .
Mrs Randall also stated in the demsitmn*s e utterly refused, and has never told her

directly or indirectly to this day, who he was.
She often told her that its father was respec-
table, but never told her that he was a mar-
ried man or a minister up to this time. Her
husband was at home 1n a few days after
Rhoda returned from Abington, and left home
again to ge fishing; he returned home again
in Sept. 1842 on Tuesday, and Rhoda’s child
was born Sunday morning next, after.that.
Rhoda told her father, during her confinement
the name of the farher of her child, but her
husband had never communicated to her his
name, nor did she know from any one, except
by a letter, dated Boston, June 18th, 1844,
and signed by C. J. Allen, and directed to
the Postmaster of Edgecomb, who its reported
father was. Her daughter Mary (Mrs Easty)
made her a visit of three weeks since Rhoda's
child was born but she never intimated any
thing relative to its father. She had never
heard Mr Fairchild's name connected with it
until recently, except by the letter referred to.
Mr Davidson went to Boston in Nov. 1842,

nd said he got some money which she sup-
posed came from the reputed father of ‘Rho-
da’s child. Her husband said he had seen a
person who Rhoda alleged was the father of
the child and that he positively and solemnly
denied any knowledge of her, or of being its
{ather. DMr Davidson had always told her
that Rhoda positively asserted that the father
of the child never had counection with her
but once; that when Mr Davidson returned
from fishing and found Rhoda about to be de-

livered of a child, he said it was no more than
he expected.

Another deposition from Mrs Davidson,
dated July 19th, stated in substance that
Rhoda was confined on the 18th Sept.,
1342—that the color of the child’s hair s
light, and its eyes like those of its mother.
That she (Mrs D.) had said, and now says
that as much as Rhoda disgraced herselr
by being the mother of that child,she had,
in her opinion diseraced herself still more,
by the statements which she understood
she had made relative to Rev Mr Fairchild.
That she was constrained to say that she
had the strongest fears that her daughter
was in the hands of bad advisers, and un-

|der such circumstances, had said and done
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that which was decidedly wrong aud un-
true. That under the pretence of friend-|
ship and worldly advantage, she would
be very easily intluenced to do wrong,
when instigated to do so by men who
would have her believe them to be her!
friends. That Rhoda brought home with
her in 1842, $42 and no more. That she
came home more poorly clad than usual,
and without the least preparation for her
confinemet, and deponent knew of no
way in which she could have spent the
other money, nor what she did with it.
That Rhoda always spoke of Mr Fairchild
and his wife in the highest terms, as being
the best of people, and she had often said,
that Mr F. was an excellent man and a!
true christian. Had heard Mr Davidson!
ask Rhoda how many times she had had|
intercourse with the father of her child,
and sne replied but once, and that was by
great persuasion if not force Her hus-
band asked Rhoda what she had done with
the other %50, and Rhoda said that she
had brought home all that she had left.
Mr D. reckoned up her expenses, bills,
&c., and could not account for the defi-
ciency, and Rhoda concluded that she
had lost it. Rhoda had told her that when
she had done living with Mr Fairchild,

that she went directly to Mr Chapin’s, inleven his wife.

Abington.
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did not marry him was that he was not pious.
She also said that another man had ecourted
her, and that another wanted to court her.
She also said that Mr Ellis wrote her a letter
after she came home to her father’s, and that
she did not answer it on account of her mis-
fortune. The letter from Mr Ellis, deponent
understood to be a love.-letter.

The last affidavit from Edgecomh, was
from Samuel Merry, who stated that he was
a near neighbor to William Davidson and a
member of the Freewill Baptist Church, of
which Mr D. is also a member. That in Ju-
ly 1843, he was at work at Bocthbay, in
partnership with Mr D. and that D. made the
following statement to him. That after Rho-
da’s child was born he went to Boston and
saw the man that Rhoda said was the father,
and told him that she bad laid the child to
him, and the man upon hearing this, appear-
ed to be amazed and he utterly denied being
the father of the child, and said it could not
be his. He then stated that if she was go-
ing to swear the child upon him; he must do
the best he could, and if it could be kept se-
cret and he had his health, he would comply
with Mr Davidson’s proposal. Mr D. said he
had agreed to keep it a secret, and that he
had told him more than he had any one else,
Deponent had understood that
the father of the child was a Methodist min-

This is the substance of Mrs Davidson's|ister, and said to D. that he wished to ask

affidavit. and
Chadborne, Justice of the Peace of Edge-|about answering 1it.

It was sworn to before T. W.|one queston, and he could do as he pleased
The question was this,

combe, and the selectmen of the town,|‘Is the father of the child a minister? and

who also signed the paper, gave Mrs D. a he replied that he was not, neitbher was he
good character for morality, and was a a professor of religion, nor a doctor, but he
person of truth and veracity. lwas nearer a doctor than a minister. Depo-~

The next affidavit was fiom Rachel Fly of|nent said to him that he mustbe a man who
Edgecomb, and it testified that she was pres |deals in medicines, and he said ycu need not
ent at Rhoda’s confinement ; that the attend-{guess again, youhave guessed right. He did
ing physician told her thatit was necessary heuot say that the man who paid him the mon-
should ask her who was the father of theley was not a minister, but that the father of
child, and Rhoda told him she should not tell, the child was not a minister. He had never
that she should rather ruin her own character; heard Mr Davidson connect Mr Fairchild's
than tell; she afterwards grew sicker and ask- name with any statements he bad made to
ed deponent if she had better tell, and depo-jhim, and deponent said that if Mr ¥ was the

nent told her to do as she pleased.
was in the room alone with Rhoda the night!
of her confinement, and she observed that she
was such a despiser of girls of bad character,
that she believed it was sent as a judgment
against her.
she was caught in such a scrape, and she said
suppose you was away in an attic making a
bed and any man should come in, what would
you do ? and deponent understood this to be

That she|

That deponent asked her why

father of the child, Mr D. must have told him
that which was not tru:, as he said the fa-
ther was not a minister. Mr D. said he had
done as well as he expected ; that he did not
get any disappointed ; that he had received
what he had, and he should receive more if
the man had his health, for he was out of
health, and was a bard laboring man.

[These depositions were all made oath to
before the Justice of the Peace of Edgecomb,

Ehe case, and she began to cry, and the sub-
Ject was dropped.

Me., and Miss Fly and Miss Haggett, testi-
fied that Mrs Davidson, the mother of Rho-

The next affidavit was from Sarah Haggett|da, was a woman of good moral character. |

of Edgecomb,the substance of which was that
she was in company with ! Rhoda at John
Dodge’s, her uncle, last summer in July, and

that she told her she had kept company with' what information could be got.

one Mr Ellis of Boston, and the reason she

i

Isaac L. Folsom, who obtained the above
depositions, testified t'at he went to Edge-
tc oblige Mr Fairchild, and see
1 told him
I should get all the information I could, that

comb, Me.,
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would tend to bring out the truth, let it be/Phillips’ Church and citizens of South

for orgagainst him. I went to Mr Davidson’s
family on the 4ih of July morning. [The

witness said Mr Fairchild gave him a paper |

containing the points that he wished the wit-
ness to investigate, and the witness went on
to state the circumstances of his mission, and
his interview with Mrs Davidson. He exa.
mined Rhoda’s child, and remarked that he
was free to say that the child ‘bnre_ not th_e
slightest resemblance to Mr Fairchild or his
children. He stuted that a number of ru-
mors werae in circulation, among which were
that Rhoda and her father went to a lawyer
to swear the child, and that she said the fa-
ther was a dentist.  Witness examined the
child-a second time, and a second time said it
did not in the least resemble Mr Fairchild.

Witness had another conversation with
Mrs Davidson, and took the second deposition
reforred to. He thought there might be 1m-
portant information for the Council obtsined
from Edzecomb, from Mr Davidson, after his
return from fishing. .

A statement was introduced by Mr Fair-
child from Mrs Abigail C. Sanborn, that she
had been ih Mr F’s family for nearly o years,
that she thought him one of the best of hus-
bands, 2 lind father, and a consistent practi-
cal christian, and always thought him a man
of corrcct moral conduct.

A deposition from Mrs I.. Brown states
that Mr and Mrs Fairchild lived happily to-
gether, that he was a good man. = There ap-
peared to be nothing else of nicportance in the
deposition.

Also a statement from Mr Horatio N.
Crane, who said that in a conversation
with Mrc Hoyt of South Boston, Mr H.
told him and Mrs Hoyt affirmed to the
same, that Rhoda told them that while Mrs
Fairchild was away on her journey, Mr
Fairchild told her (Rhoda) that he hoped
the [ord would cause some accident to
take place on the cars, so that Mrs Fair-
child would never return, but that the
childrer. might; Mr Crane also said he had
been intimate with Mr F. for several years,
and he could say 1 behalf of himself, wife
and fam:ly,that he has ever borne the rep-
utation of a sincere, devout, and hiéhly
worthy Christiany @nd minister of the Gos-

el. :
% A statement from Miss Hannah Gurney,
who had been much in the family ot Mr
Fairchild, stated that she had always look-
ed upon MrF.asa consistent Christian.

Mr Phelps read a statement from mem-
bers of the Phillips’ Chureh, -signed by

= twenty seven males and thirty two females

speaking of the moral and christian char-

acter of Mr Fairchild, as being unex,ce-p-'

|Boston_, stating that he was a persecuted

and injured man.

Two or three letters and statements
were read, two from Edgecomb, Me. in an-
swer to individuals, who wrote to get in-
formation respecting the father of the child,
were read, but they were wholly unim-
portant.

The Rev. Mr. Fairchild now gave his own
statement of the affair. His account embra-
ced the time that Rhoda Davidson came to
reside in his family in 1840.

MR FAIRCHILD’'SOWNSTATE-
MENT.

On the 27th day of April, 1840, Rhoda
Davidson came to reside in my family,
and remained with us until the latter
part of April, 1841. She appeared ami-

lable and obliging, and was faithful in

.f

‘her work for several months. She soon
‘began to make some statements to my
wife about her love affairs, in connection
with a Mr Ellis. On this subject her
mind was at times a good deal excited,
which excitement increased from month
to month. I was always kind to m
domestics and conversed familiarly Wit{l
them ; she occasionally spoke to me on
the subject, and particularly at one time
‘asked my opinion whether it was right
'for a professor of religion to marry a
non-professor. But most of her love af-
fairs were told to me by my wife. I
'have heard her speak of quoting Serip-
‘ture to Mr Ellis, and his quoting Serip-
ture to her. , I always treated her kind-
ly, and never offered her any abuse.
During the latter part of the winter,
when she appeared to have lost all hope
of obtaining Mr Ellis, she was more ex-
cited, became fretful and passionate, and
sometimes Impudent, neglected her
work, and acted so strangely that we
were several times on the point of dis-
missing her. But knowing the cause of
this alteration in her conduct, we pitied
her, hoped she would soon get over her
disappointment, and do as well as she
did the first six months. At any rate,
we concluded to get along with her as
well as we could, till Mrs Fairchild went
her jonrney to visit her friends in Phila-
delphia and elsewhere. Whatever was
wrong in her conduct we attributed to
her disappointment. We did not think
her vicious, or given to bad practices.
We gave her every Thursday afternoon
and evening to.go where sie pleased.

tionable, and that he was led 1nto an im-{She usually went into the city to visit,

prudent step by consenting to pay hush
money, and was thus ted ito a snare.—
Another paper signed by several members

ac she said her cousins, those cousins
we knew not. She generally returned
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in the evening, accompanied, as she said,
by some man, I recollect on one occa-
sion that she did not return till midnight.
‘We have heard her say that her sister,
(Mrs Easty) was an unprincipled wo-
man, and as much an infidel as anything.
We have heard her say, too, that Mr
Hovt was an unprincipled man, and that
her sister Mary was quiteintimate in the
family. We know nothing of these
persons except what Rhoda told us. On
one occasion, as my wife informed me
at the time, a young man waited on her
home in the evening who professed to
be a phrenologist. She said he had
been walking with her on the old bridge
and examining her head, and told her
that she had the organ of amativeness
developed more plainly than any female
head he had ever examined.

In the latter part of April, 1841, she
left us for the purpose of learning a trade.
But she did not succeed. The reason is
unknown to me. I have the impression
however, that it was on account of her
inability to pay for her board. Mrs
Fairchild went her journey early in May,
and was absent ten or twelve weeks,
During her absence I broke up house-

keeping, though I studied and lodged at|

home. Soon after Mrs . went her
journey, Rhoda came to my house and
requestéd permission to stay a day or
two to make or alter a dress. To this 1
objected on account of the inconvenience,
as ] was then boarding at one of my
neighbors.  But pitying her poverty,
and as Eliza Towne ‘was then at my
house, I-told her she might stay till Eli-
za Towne went away. She stayed a
few days. Some weeks after this I met
her in Washington street. Shesaid she
was going to my house in search of a
pair of shoes which she had either lost
or left there. I told her that the door
was locked ; bnt if she would wait till 1
returned from the post office, she could
go home with me and look for her shoes.
She went into one of the stores, and on
my return I called for her, and she went
home with me. She told me she was
then living or going to live with a fam-
ily in Jamaica Plains. She expressed a
wish to live with us again, and observed
that no family seemed so much like
home to her as mine. I told her that
we could not receive her back, unless

she would do differently from what she|

did a few months before she left us. She
said that when she lived with us she
was very nervous, owing to her disap-
pointment, and that she hardly knew
what she did, but that she had now got

over it, and would do as well as ever. I
told her that on condition she would do
as well as she did the first six or eight
months she lived with us, she might re~
turn if Mrs F. was willing. She prom-
lised that she would. When my wife
ireturned from her journey I told her
what Rhoda had said and promised. She
was perfectly willing to take her back
on that condition. In a short time I
called at the house where Rhoda was
living, told her what Mrs F. said, and
engaged her to return the middle of Sep-
tember, on the express condition above
mentioned, assuring her that we would
receive her back on no other condition.
Accordingly she returned at the time ap-
pointed, and remained with us about six
weeks, We soon found there was no
alteration in her for the better, and that
we could not get along with her as our
help. After some abusive treatment
which she had shown to my wife, I con-
versed with her kindly but plainly, and
told her to leave the house that day. 1
reminded her of the promise to do as she
did at first. She insultingly replied that
she never made any such promise. She
was much offended and said that she had
long disliked my wife, and that now she
disliked me as much as she did her, and
added, “I’ll pay vou for this.” 1 said to
her, Rhoda, you profess to be a Christian,
and how can you show such a disposi~
tion? How could you now retire for
prayer in such a state of mind? She
then became calm, and made an apolo-
g}r, and I gave her permission to stay
till the next day. I obtained another:
girl immediately. Rhoda left my house
on the third day of November, and said
|she was going to Mr Hoyt’s, who, as 1
understood, married her cousin. Wheth-
ler she went there or not at that time I
cannot say. She never came (0 my
house again while I was at home to my
knowledge till one afternoon, I should
think, the latter part of November. 1
have an impression that she then came
for her trunk ; hut of this I am not posi-
tive. 1 know however that I was not

girl who then lived with us was at home
taking care of my little daughter,
while Mrs Fairchild was at the Odeon.
Rhoda came up stairs and sat awhile
with me in the study. She had not
been there long before a female friend
ca_l‘led, and 1 went immedialely with
this friend into our sitting room in the
basement. Rhoda soon came down in-
to the room where We were sitting. In
a short time my wile returned from the

!

at home alone when she called ; for the
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Soon after her return, her sister and agreed to meet them on
in the omnibus.|the Common at 8 o’clock in the even-

,From that time I never saw her, nordid}/ing. Ithen went to seea kind and gen-
I have any communication with her ei-'erous friend, told him in confidence and
ther written or verbal, till the last Sab-jwith tears what had taken place, assert-
bath but one, I think, in April 1842. On|ed my innocence, and asked him to ad-
that day she attended my meetingin the|vise me what to do. After talking the

afternoon.

She came into my house di-{matter over some time, he said that all

rectlv after meeting, and stayed perhaps|things considered T had better pay the
an hour. As I was engaged in thejmoney : one hundred dollars then, and
study with the clergyman who was then|the other hundred at some future time.

preaching for me, I saw her only as she
entered the house, and just as she was
leaving it. On the Iriday following

An allusion was then made to my feeble
health, my dependent family, my con-
templated journey,and my scanty means

that Sabbath she called at my house a-
bout 3 o'clock, P. M., and requested to
spe me alone. I went with her into the
parlor.
sick and poor, and wished to go home
to her parents, and requested some aid
from me. I told her that I was sick
myself, and about to take a long and ex-
pensive journey, and dependent on my
friends for assistance. She then said
that she wished to state to me more
particularly her circumstances. 1 told
her tha: I had not time then to attend
to her ; for I was going to see a gentle-

she would call the next day, o wait till
1 returned, I would hear her. She re-
plied that she had rather converse with
me then, and would walk with me over

She then told me that she was|

}

of subsistence, when he said he would
give me the money on condition of a
promise from me that his name should
never be mentioned In connection with
the subject in case the affair should ever
hecome public. That promise I solemn-

ly made.
I met Mrs Easty and Rhoda at the
time appointed. 1 told Mrs E. at once

that Rhoda had falsely accused me; that
I never had any improper connection
with her, and of course could not have
put her in that situation. I then asked
her what Rhoda had said to her ¢ She

man at that hour on the neck ; but if replied that Rhoda told her she called

atmy house the latter part of November
or early in December, (she could not
recollect which,) found me at home, and
that I then had connection with her by

the bridge to Washington street. To

over persuading and almost forcing her.

this I made no objection. And as1T was! She also said that Rhoda told her that

not quite ready,I told her she might walk

that was the first and the only time.

on and that I would soon overtake her.|After conversing some time on the sub-

I overtonXk her soon after she entered on
the bridge. She then gave me to un-
derstand distinelly what her circumstan-
ces were, and said that she must have!
some money.
were her situation she must go to the

man for money who had put her in that
situation. She replied, “I must have!
money ; andif you don’t give me some
T will put 1t upon you.” I remonstra-
ted, and entreated, and threatened. She
then said that she did not wish to in-!
jure me ; that what she wanted was
money, and that if I would give money
she would not put'1it upon me ; other-
wise she would. Perceiving that shel
was hent on her object, and recollecting
her previous threat when 1 turned her
away from my house, I asked her how
muech I must give her? She said two
hundred dollars. 1 then asked her who|
told her to ‘come to me for money ?
She said that her sister, (Mrs Easty)
told her to comme; Without saying pos-
1uvely whether I would give her the

ject, I agreed to give two hundred dol-
ars,—one hundred then, and the other
when I returned from Europe, orif I
travelled in this country, I would Fag it

then

1 told her that if such/in January if I lived to return.

gave Mrs éasty one hundred dollars for
her sister, assuring her that I gave it,
not because I was guilty, for I was not ;
but to save my character, my family,
and the church from reproach. I told
them both that I would not pay one
cent except on condition of their promise,
which they were to regard as much
binding on their souls as the oath of
God, that my name should never be
mentioned in connection with the sub-
Ject, and never alluded to in any way to
my 111_.]‘1?:- This promise they then
made in the most solemn manner possi-
ble. After this Mrs Eastey intimated
that she ought to have something for
keeping the matter a secret ; and I gave
her ten dollars, adding that I might, if
able, give her something more at some
future time. 1 have not seen Rhoda

money or not, I told her that I must see

from that time till the present. I was
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informed that soon after that interview|had promised her. I told him thatIdid

she returned to her father’s in Maine.

not promise to pay it till January, and

I have been censured for paying mon-iasked him what she had done with the
ey, and entering into any such agree-lother hundred ? He replied that she had

ment.

But those who know my pecu-|but five dollars when she was confined..

hiar circumstances at the time, my fee-|By this time we had crossed the bridge

ble health, the recent attack which my
enemies had made upon my charactel,

'aﬁd Mrs. Easty parted from us agreeing

to meet us on the Common at 2 o’clock.

and my constitutional temperment, be—‘Mr. Davidson and myself then walked
I

ing naturally timid and shrinking back
from all contention, will not I hope be
very severe in their censures. No one
can tell what he will do till he is tried.
I well knew that if she were to lay it
upon me, her oath would be taken,
while I could say nothing. I now re-
gret that I took the course I did. Butl
am not alone in this matter. Others,
better than myself, have done the same.

Early in May, 1842 I wrote a letter
to Rhoda. In that letter I asserted her
knowledge of my innozence, and reprov-
ed and condemned her wicked conduct
in obtaining money in such a way. I
cannot now distinctly recollect the con-
tents of that letter; but I am quite sure
that the following expressions were in it.
““l denied your charge at first, I deny
now, and shall deny it till I die.” Talso
said, “My character is every thing to
me, and I had rather sacrifice all I have
in the world than have such a thing said
of me even by a female to whom I had
never spoken.” I then reminded her of
the condition on which I had given her

money, enjoined upon her the impor-

tance of fulfilling her solemn promise,
and entreated her not to add sin to sin
by violating that promise. I regret to
learn that that letter has been destroyed.

About the middle of May I set out on
my journey, and returned early in Sep-
tember. In six or eight weeks after my
return Mrs. Easty called at my house

one morning, informed me that Rhoda|in half an hour.

had a daughter born on the 18th of Sep-
tember, and that her father had come,
and was then on the old bridge wishing
to see me. I told her that I would see

matter over.

together for some time and talked the
I asked him what Rhoda
had told him. He replied she had onl

told him I was the father of the child,
and that I never had connexion with her
but once, and that was done almost by
force. I again asserted my innocence.
He said it might be so; but Rhoda had
'put it upon me and he had come to set-
tle with me. I told him that I would
pay the other hundred dollars on the
Common at 2 o’clock. “Bus,” said he,
“that is your settlement with her; you
must now settle with me. And you
must give me $30 a year for six years.”
I told him that such a demand was most
cruel and unjust, and that I could not
comply with it., I again asserted my

it/innocence, spoke of my. feeble health,

and expressed my fears that I should
never be permanently restored. He said
that he should not expect of me 1mpossi-~
bilities ; but if I were able to pay the
him the sum he had demanded I must
do it or he would expose me. I found
that he was fixed in his determination ;
that he had me in his power, and that
my only prospect of safety was to yield.
We then separated. I went directly to
my friend, told him that [ had seen Rho-
da’s father and what had passed be-
tween us. As the matter had now been
communicated to a third person he ex-
pressed his fears that I should be be-
traved. He said he would seeme again
[ then called and he
gave me one hundred dollars. And as
put the money into my hands he said
with much emphasis and deeision, “Let

him in half an hour. I knew from what

had previously passed between us, that{ther directly or indirect

what will come you are never to trouble

me in this matter or sair anything, €l-
y which may

she expected ‘more money, and I gave|lead any one to suspect me.” I most

her five dollars.

Easty on the bridge. He immediatel
informed me that Rhoda told him that
was the father of her child.

I said to|disclosing his name. Bt :
him that the charge was false, as she|mitted to state all the circumstances of

well knew. After conversing a while|the case, and the reasons
he said that Rhoda had never mentioned|{why I should not connect
m{ name to him in connection with the|the affair, I am sure that such censure’
snbject, till about the time of her con-|would be withheld.

finement. He said that he had come|strictly adhere to My promise.

I found him and Mrs.|solemnly assured him that I never would.

Censure has been cust upon this friend

for what he did, and upon me for not
But if I were per-

‘he assigned
his name with

At any rate [ shall
Let

after the pther hundred dollars which I'what will come his name shall forever

-
s —— - ——— s =




remain a secret in my bosom.
never be made public through me. And
why should it be? It would prove noth-
Ing as to my innocence or guilt.

fact at all. B

the matter to my friends, I mentioned it
in the order of events as they transpired.

I|ter.
sometimes regret that I mentioned the|known.

ut in giving an account of|my feeble

L S |

It shall\ing that Rhoda was in the hands of ene-

mies and that she had made certain dis-
closures implicating my moral charac-
What has since transpired is well
The shock was too great for

body and mind to bear. My
reason was dethroned, and I was left to

make an attempt on my life. The loss

Whether I have done wrong in this thing
I feave the candid to judge.

At 2 o’clock, I met Mrs. Easty on the
Common, her father not having arrived.
She said she had not spoken of the mat-

ter to any one, not even to her husband. |

She further stated that as soon as her
husband had heard that Rhoda was go-
ing to have a child he put it directly up-
on Mr. Hoyt. Her father soon joined us
and having conversed with them for
some time I gave him the mone&/, as-
suring him that I gave it not to hide my
guilt, for I was not guilty; but to save
my character. He said my character
should be preserved harmless. He then
took his daughter’s hands into his own
and said in the most solemn manner,
“I consider myself as much bound to
keep the matter secret as I do to seek
the salvation of my soul. And you,

ito his holy will ! My

|

of blood soon restored my reason. I
deeply lamented what I had done, im-
plored the forgiveness of my God, gave
my parting directions and advice to my
friends and family,asserted mv innocence
of the crime laid to my charge, and wait-
ed patiently for an exchange of world,
expecting every moment to be my last.
But God saw fit to spare me, for what
purpose 1 know not. May [ be resigned
earnest prayer is,
that let me suffer what I may, he will
preserve to e my reason.
I have now given, according to my
best recollection, a true and faithful 50

count of this unhappy affair. I have
doubtless omitted some things ; but noth-

ing I believe which is essential to a right
understanding of the matter. However
dark the -circumstances may appear
against me, and however difficult it may

Mary, must bind yourselt in the same
“ manner.” She replied, “I do. I will
never mention the matter to any living
creature.” We then separated.

Soon after this, if my memory serves
me, I wrote the letter to Rhoda which
has been published. There are some
unguarded expressions in' that
which have received a different construc-
tion from what was intended. Suffice
it to say that my object was to write in
the kindest

appeal to her sympathy and the s a-
tl%r: of her father. I might make }::sl:lr-
ance doubly sure that I should be protec-
ted from all harm. I did not dare to
reproach or threaten, lest I should offend
them and provoke them to say or do
something in a passion to violate their
promise. It was to accomglish this eb-
ject that I expressed myself in such kind
and charitable terms. The whole affair
had convinced me that I could not appeal

to any principle of honesty, and that an

appeal to sympathy was my last and
only resort. For this reason 1 wrote aslfor
I did.

Last October, I sent Mr Davidson
fifty dollars, which was received by him
as I have recently learnt from the post-

master at Edgecomb.
I heard nothing more about the matter

till I received a letter from a friend in|will declar

Boston, the early part of June, mention-

letter {peaceful traveller

manner possible, that by an!m

l_]oins it u

be for me to disprove the testimony
.brought to convict me of crime, yet I
‘believe that the time will come even in
this world, when my innocence will be
made to appear ; butifnotin thjs world,
it certainly will in the world to come.
If I am guilty in this matter, then is the
guilty who gives up
his purse rather than his life to the high-
wayman.

I am well aware that the influence of
oney has been and still is exerted to.
destroy me ; and there are some who.
seem to indulge the most deep rooted
enmity and hostility. Indeed one man
of property (Josiah Dunham,) has been
heard to say “I will leave no stone Un -
turned till I have got Mr. Fairchild out
of the ministry.”

What poor men and especiall
clergyman can withstand such jn

what
uence?

-

liation, and en-
pon his followe i Dy

hatred

Whatever the

may be, (and th
the evidence pr

Council

€y can judge only from
e

ter, and the jud

g gment of the great day-
1. |
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All the evidence for the defence now|sure. Mrs Davidson stated to Mrs Sew
beiag introduced Mr Riddel proposed to|all, that her husband, being a poor man,
put into the case the documentary evi-|with a large dependent family, thought it
dence elicited from Rhoda Davidson. best at the time to enter into an arrange-

These documents consisted of the writ-|/ment whereby his increased expenses on
ten statement prepared from her narrative|account of his daughter might be paid,
by Mr Shaler, and of that prepared by the|rather than expose the matter ; and that

Committer, after a separate and most rigid he considers himself still bound by his
cxaminaticn, which being compared withjagreement. The name of the father had*

Trial of Rev. Mr. Fairchild.

her testimeny before the Council would
enable them to judge of the internal eyi-
dence of 1ts truth.

never been made known to her. There is
no intimation in this letter that Ars Da-
vidson suspected that her daughter had

He read two letters from Dr Chapin ofjfalsely implicated Mr Fairchild.]

Abingtor in answer to some inquiries about
what time Rhoda Davidson came to live
in his family and as to her character: in
that the Docter stated that she came to
live with-him on the 13th Jan., 1841, and
he said that her character was good : that
she attended church regwlarly, and that
she was bevond suspicien.

Mr Riddel also read two similar state-
ments of Mrs Easty's testimony ; by which
her verac:ty could be tested in the same
manner. These documents were made
out from the story of the witnesses, at dif-
ferent times and by different persons, with-
ouf giving them any opportunity to com-
pare their statements.’

He also read the report of the commit-
tee of the Suffolk South Association, con-
taining historical facts as to all the places
where Miss Davidson had lived during
eight years, and certificates stating that
her character during that time was unex-
ceptlionabie.

he certificates of her good character as
read by Mr Riddel, are from Messrs Ward
& Norcross, merchants in Kilby sireet,
Mr William Dearborne, and Rev. Mr Sha-
ler, of Brookline, Mr Alexander H. Twom-
bly of Boston, Mrs Lillie and Miss Roby,
milliners of this city, where Rhoda went
to learn 3 trade,and from Mr George Ellis
of Oliver place.

He thewn read aletter from the physician
at EdgecomDb, who attended the young wo-
man in her confinement; also two letters
from persons in Edgecomb, written in re-
- ply to the letters of Messrs Allen & Howe

before referred to.

[The letter of Mr Allen, dated Edge-
comb, June 206th, is addressed in answer
to Samuel G. Wilson, and states that he
had seec Mr Davidson, showed him Mr
Wilson's letter, and conversed with him
on the subject, and he concluded not to
have any thing to do with it at present.

The letier to Mr Howe is from Rufus
Sewall, Esq. of Edgecomb. It states that
~ he called on Mr Davidson, and found that

Rev. Mr Adams was called and sworn,
His testimony went to the point of Mr
FFairchild’s denial of his connection with
Rhoda Davidson: Mr Adams said that
|when Mr Fairchild stopped at hig house in
Boston, on the Monday night referred to
he told him that he had not removed the
limpression formed against him by the
committee, and he mentioned this fact
for the purpose of eliciting from him some
explanations of expressious that he had us-
led in his letter to Miss Davidson. He
directed Mr Fairchild's attention to the
first sentence of the letter, viz: ¢“I now
write you another letter, not for the pur-
pose of denying what you say 1 have done,
for that denial [ have made from the be-
ginning.””  He said he was apprehensive
‘that he (Mr F.) had here denied only that
'he was the father of the child ; and thatin
‘his subsequent denials he might mentally
make the same distinction beiween inter-
course and the paternity of the child. The
fact hewished Mr Adams here to state was

that he made not one word in reply.

Mr Fairchild in answer to Mr Adams said
'that the reason why he had couched his letter
in the way he did, was that it might be seen
'by another person, but that he had had anoth-
er interview with Mr Adams st his house,
.and he then disclaimed any knowledge of the
'charges preferred against him. Mr Adams in
reply said he never witnessed an aet which
‘brought him so near the judgment seat of
Christ as this; he wished to get a solemn
declaration from Mr Fairchild, as to whether
he was innocent or guilty, and he asked him
tl}e question, and wished him to answer in the
presence of God, without any reservation or
secrecy, if he had ever bad carnal knowledge
of Rhoda Davidson.  His reply was, I never
did, I denied it at first, and I always shall

deny it to the day of my death, and he went
on in the same breath, and in the same tone
of voice, the effect of which was most pain-
ful. He said that as soon as the con-
spiracy against him was made known it ap.

~he had left home a day or two before. His|peared to be a question with him of “money.

wife gtated that Mr Wilson had conversed|or life,” and he ga

ve him to understand that

with her husband, and that he refused tofafter consulting a friend, that friend advised
divulge anything ; blamed his daughters, h:_lm to do.as he had done. Mr Adams told
or thought they had done wrong, as cir-Jhim if he would give the name of the man, it

cumstances were, in making the disclo-'would be a mc

important circumstance in
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his faver, and he was told that he ought to
reveal his name; the only use we wanted to
make of it was to satisfy our minds; he said
he had taken a solemn oath not to reveal the
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Dr. Beecher then rose and said that the
duty of summing up the evidence in the
case on the part of the Committee had

name. Mr Adams also questioned him again

|the outset been assigned to him. He had

however made objections in the course ot

wbout the charges, and Le replied “I never|the trial to the irregular manner in which
touched her; there’s no foundation for it.”’— evidence had been admitted ; and now as

Mr Adams also alluded to some sentences in
Mr Fairchild's letter, the sentence which
reads “I hope the past is forgiven of God.”
He had asked Mr Fairchild at his house,
what he ineant by saying this; and he
was much embarrassed in making a reply.
In conclusion he said that he waited with
a degree of interest unsurpassed to know
whether Mr Fairchild is or is not an innocent

" man. : |
Mr Fairchild in reply alluded to the exeited

state of his mind at the time he made these;

«tatements, and had no doubt that his words
had made o dlfferent impression than what he
intended them to do; he alluded also to his
peculiar temperament, of his different consti-
tutionality from WMr Adams, that his nature
was naturally sensitive, and he shrunk back
from all controversy, but he thought he ought
not to suffer on this account, because he did!
different from what Mr Adams would have
done under the peculiar circumstances in
which he was placed.

He reiterated that a friend advised
him to do what he had done, under a
solemn promise not to reveal his name,

there was such a mass of evidence before
the Council which was altogether fyrela-
vant and uncertain in its nature he should
not at present attempt the task of review-
ing it, and discriminating amongst it. He
would leave that to the Council.

Mr Riddel then said, in behalf of the
Committee, that they were willing to sub-
mit the case in its present state into the
hands of the Council ; but on the follow-
ing condition, viz: that if, when they had
considered the whole evidence, their minds.
should be clear and unembarrassed to come
to a decision either for the conviction of”
the accused or for his acquittal, the Coun-
cil might proceed to make up their Result ;.
but that, provided they should be in any
considerable doubt or perplexity, on ac-
count of some parts of the evidence which
were more or Jess uncertain in their pres-
ent form, the Committee would then ask
the Council to open the case again for fur-
ther evidence ; and especially to give op-
portunity to ascertain in a proper manner
the validity of so much of the documenta-

'ry evldence on both sides, as might be

and he said the lines from the Psalm
might be quoted as applicable

¥irm to his word he ever stood,

And always made his promise good ; =

Nor dares to change the thing he swears,
tever pain or loss he bears.

thought to have any important bearing on
the great question at issue. He then con-

to his case.|slnded the discharge of his duty by saymg

that it had been one of the mest trying and
difficnlt to which he had ever been called.
He begged pardon of the Council and of

His first two letters he stated were dif-|the party accused if he had in any respect

erently expressed from the one saved, and
- he regretted thar they had been destroyed.
Mr Riddel, asked Mr Fairchild if he
had not told Rhoda to destroy these let-
ters.
Mr F. replied that he had. A few pieces

‘misjudged, as to the extent of Lis respon-

sibility, or the manner of discharging it.
If the cause of truth and justice should be
attained in this case by the part which he
had been called to take, he should feel re-
warded for the painful sacrifices he had
made.

of documentary evidence were introduced
by Mr Riddel. ,

One from Mr Josiah Dunham correct-
ing astatement made by Mr Sherman.

The Council then, after being a short
time by themselves, adjourned at haI‘f past
10 0’clock, Friday evening, until 10 o’clock

A letter from Alvin Simonds of South|°n Monday.

Boston, expressing his misapprehension of!
facts at the time Mr Fairchild’s request to,
be dismissed from Phillip’s Church on ac-
count of ill health, which misapprehension
was, a8 he said, oocasioned by a false
statement which had been made to him
bv Mr. Fairchild, and stating that he
Bﬁﬂuld not have prepared votes of recom-

mendation if he had known the facts. Mr that time
nation to the let-jresult up to ' tak
the manner in|Their sessions wcre private during Mon-

Fairchild replied in expla
ter very briefly, stating

The Council came together again on
Monday, and after two days of most labo-
rious deliberation, closed their labors, and

Ireturned a verdict at half past 5 o'cloek,

P. M., on Tuesday. -
They held a session on the previous evefing

from 7 to 10 o’clock, and a morning session on

Tuesday, from 5 to 7 o’clock, and were from

constantly engaged in coming to a
the time the vote was taken:—

which his conversation was held with Dea-{day and Tuesday, and they were, most

con Simonds.

of the time, engaged in reviewing testimony,

Two or three unimportant papers were|and reading doeuments. Several new wit-

also read which finizshed the evidence on
both sides. -

|

nesses for the defence arrived 'I‘uesday‘ MOTA-
ing, but as it was understood that their tes.
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timony would be of but little importance, and
the Council having one decided that the evi-
dence was all in, 1t was deemed improper, un-
der sucli circumstance, to open the case again
as no new light was expected.

The result as announced is as follows :—

“The Council having for three successive
days given the most patient attention to
ihe evidence presented before them by the
parties concerned ; and having also with
much and careful attention for nearly two
days more, considered that evidence among
themselves, and hearing their decision on
the facts 1 the case as presented to them,'
come to the following result, viz:

“They consider that Fairchild’'s attempt
to prové a conspiracy against him nas not
been sucecassful ; thar the character of the
principal witness in thegcase, Rhoda Da-
vidson, tmplicating Mr Fairchild as guilty
of crimine! intercourse with her, has not
been so impeached by any thing coming{
before us ax to invalidate substantially her
testimony ; that other witnesses, and es-|
pecially his own admissions, partially con-
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tained in a letter to Miss Davidson
already published are such as to give
that testimony a strong corroboration,
and that therefore, however painful the
duty, and however much the private feel-
ings of the Council would lead them to
shrink from it, they yet feel compellea to
express their deep conviction that My
Fairchild cannot be innocent in this mat-
ter, and that unless he can present a clear-
er vindication of himself before some tri-
bunal more competent than ourselves to
compel the attenaance of witnesses, and’
the utterance of all the truth, and till such
act be done, he ought not and so far as
our decision goes, does not, hold the place
of a Minister in the Church of Christ.””
The foregoing was accepted by the Coun-
cil, yeag 19, nays 6. The position taken by
those who voted in the negative, I did not
understand to be in the light of a verdict of
not guilty, but that the evidence was not clear
enough to enable them now to act, and con-
sequently they voted to disagree with the ma-
jority. Yours, E.

Fairchild copied from a Daguerreo- -
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